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PERUSSUOMALAINEN

Elinkeinoministeri Wille Rydman: 

Teollisuus-
politiikka  tekee 
vahvan paluun 
tällä hallitus-
kaudella, mikä 
lisää työtä ja 
hyvinvointia.

Suomi takaisin 
talouskasvun tielle
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Elinkeinoministeri Wille Rydman paiskii töitä Suomen yritys-
maailman ja elinkeinoelämän eteen meillä ja maailmalla. Elin-
keinoministerin salkkuun kuuluvia kokonaisuuksia ovat muun 
muassa vientikaupan ja kotimaisen yrittäjyyden edistäminen sekä 
ulkomaisten investointien houkutteleminen. Viime aikoina myös 
maailmanpolitiikan käänteet ovat antaneet oman sävynsä elin-
keinoministerin työhön. Rydman sanoo olevansa tyytyväinen 
hallinnonalansa saavutuksiin meriteollisuuden sektorilla.

E linkeinoministeri Wil -
le Rydman sanoo ole-
vansa erittäin tyytyväi-
nen etenkin Helsingin 

telakan omistajanvaihdoksen to-
teutumiseen viime vuonna.

Viime marraskuussa julkistet-
tiin yrityskauppa, jossa kana-
dalainen telakkayhtiö Davie il-
moitti ostavansa Hietalahdessa 
sijaitsevan Helsingin telakan ve-
näläistaustaiselta Algador-hol-
dingyhtiöltä.

Telakan tilanne oli vuosien ajan 
hämärä, sillä EU:n Venäjä-pakot-
teet pitkälti estivät telakan täy-
simääräisen toiminnan. Rydman 
vaikutti vahvasti kaupan taustal-
la, sillä hän itse osallistui omis-
tajavaihdokseen neuvottelemal-
la Quebecin elinkeinoministeri 
Pierre Fitzgibbonin  kans-
sa. Quebecin provinssi rahoit-
ti omistajavaihdosta merkittäväl-
lä panostuksella. Kaupan jälkeen 
Rydman on tukenut jäänmurtaja-

teollisuuteen liittyviä vientipon -
nisteluja.

- Olen hyvin iloinen siitä, mitä 
olemme saaneet aikaan telakka-
sektorilla. Helsingin telakka saa-
tiin pois venäläisiltä liikemiehil -
tä kanadalaisomistukseen. Sitä 
myöten avautui uusi ovi transat-
lanttiselle jäänmurtajayhteis-
työlle.

- Kasasimme kokoon ison me-
riteollisuuden yritysdelegaation 
ja teimme vienninedistämismat-
kan Kanadaan ja Yhdysvaltoihin. 
Sen myötä käynnistyi prosessi, 
joka johti Suomen, Kanadan ja 
Yhdysvaltain väliseen ICE Pact 
-sopimukseen. Sen yksityiskohtia 
hiomme parhaillaan. Odotan sil-
tä paljon, Rydman sanoo.

Teollisuuspolitiikan 
vahva paluu

Rydman lupaa, että teollisuus-
politiikka tekee vahvan paluun 

Elinkeinoministeri Wille Rydman: 

"Työmarkkinauudistukset
olisi pitänyt toteuttaa Suomessa
jo vuosikymmeniä sitten"

tällä hallituskaudella. Rydman 
itse kuvaa kokonaisuutta aktiivi-
sen sinivalkoisen teollisuuspoli-
tiikan käynnistämiseksi.

Hallitusohjelman mukaisesti 
valtion pääomasijoitustoimintaa 
on alettu tehostaa keskittämäl-
lä se Suomen Teollisuussijoitus 
-konserniin. Samalla Ilmastora-
hasto ajettiin alas.

Suomen Teollisuussijoitus Oy 
(Tesi) on valtion omistama pää-
omasijoitusyhtiö, joka 
sijoittaa suoraan suo-
malaisiin startup- ja 
kasvuyrityksiin sekä 
niiden kasvua rahoitta-
viin pääomasijoitusra-
hastoihin.

- Lakkautimme Il -
mastorahaston ja eräitä 
muita pienempiä toimi-
joita ja keskitimme val-
tion pääomasijoitustoi-
minnan Teollisuussijoitus Oy:n 
alle. Nyt rakennamme Tesistä 

vahvan sinivalkoisen teollisuus-
politiikan välinettä lisäpääomi-
tuksin ja sijoitusstrategian uu-
distamisella. Vastaisuudessa Tesi 
tekee entistä enemmän suoria si-
joituksia suomalaisiin kasvuyri-
tyksiin ja vahvistaa siten myös 
kotimaista omistajuutta.

Rydman painottaa, että halli-
tuksen keskeinen tehtävä on oh-
jata Suomi takaisin talouskas-
vun tielle.

- Valtion pääoma-
sijoitustoiminnan 
keskittäminen on 
osa tätä työtä. Kes-
kittämisellä tavoitel -
laan yritysten mak-
simaalista kasvua 
ja elinkeinopoliit -
tista vaikuttavuutta 
sekä synergiaetuja. 
Samalla valtion ra-
jalliset resurssit ha-

lutaan mahdollisimman tehok-
kaaseen käyttöön.

""On se 
hyvä, että 
on tahoja, 
jotka eivät 
lakkoile."

Elinkeino-
ministeri Wille 
Rydman uskoo 
Suomen nouse-
van suosta hal-
lituksen tekemi-
en uudistusten 
myötä.
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"Valtion pääomasijoitus-

toiminnan keskittäminen 

on osa tätä työtä."

Suomalaista tietotaitoa 
arvostetaan maailmalla

Suomella on vahva merikluste-
ri ja pitkäaikaista huippuluokan 
osaamista jäänmurtajien raken-
tamisessa. Suomen tietotaitoa ar-
vostetaan myös maailmalla.

Myös Suomen Nato-jäsenyys ja 
sen myötä lisääntynyt mahdolli-
suus kansainväliseen yhteistyö-
hön esimerkiksi jäänmurtajissa 
ja muissa erikoisaluksissa voi jat-
kossa parantaa tuntuvasti suoma-
laisen meriteollisuuden toiminta-
edellytyksiä ja kasvua.

Geopoliittisen tilanteen vuok-
si Suomen maailman terävintä 
kärkeä olevalle jäänmurtajaosaa-
miselle onkin lähiaikoina avau-
tumassa aivan uusia mahdolli-
suuksia.

Suomi, Yhdysvallat ja Kana-
da julkaisivat heinäkuussa kol-
menvälisen julkilausuman (ICE) 

yhteistyöstä jäänmurtajien tuo-
tannossa. Rydman näkee ICE-
yhteistyön avaavan suuria mah-
dollisuuksia meriteollisuudelle, 
koska seuraavan vuosikymme-
nen aikana läntisten liittolais- ja 
kumppanimaiden tarvearvio on 
useita kymmeniä jäissä kulkevia 
viranomaisaluksia. Yhteistyöllä 
on myös vahvasti työllistävä vai-
kutus.

Suomalaisen jäänmurtajaosaa-
misen viennissä maailmalle on 
kuitenkin nähty myös riskejä ja 
suomalaisen erityisosaamisen 
menettämisen pelkoa. Elinkeino-
ministeri Rydman pitää huolia 
liioiteltuina.

- ICE Pact -yhteistyö ei millään 
tavalla velvoita suomalaisia jaka-
maan omaa tietotaitoaan muil-
le. Sen sijaan se luo pohjan koko 
suomalaisen meriteollisuuden ar-
voketjun liiketoimintamahdolli -
suuksille Yhdysvaltain ja Kana-
dan suuntaan.

- Me tietysti toivomme, että se 
tarkoittaisi ennen kaikkea konk-
reettisia jäänmurtajatilauksia 
suomalaisille telakoille. On kui-
tenkin syytä muistaa, että merite-
ollisuutemme on paljon laajempi 
kokonaisuus kuin pelkät tela-
kat ja yhteistyö avaa markkinoita 
myös koko muulle meriteollisuu-
den yrityskentällemme.

Suomalaisen viennin 
edistämistä globaalisti

Elinkeinoministerin tehtävään 
liittyy paljon matkustamista, ja 
pestinsä aikana Rydman onkin 
sukkuloinut ympäri maailmaa 
edistäessään suomalaista vientiä 
ja suomalaisten yritysten globaa-
leja yhteistyömahdollisuuksia.

Vaikka toisinaan matkoille osuu 
mutkia ja esteitä, elinkeinominis-
teri Rydman on aina päässyt ta-
kaisin koti-Suomeen, vaikka sit-
ten varajärjestelyillä.

Tammikuussa Rydman teki 
Team Finland -vierailun Indone-
siaan laajan eri yrityksiä edusta-
van 22 hengen yritysdelegaation 
kanssa. Kotiinpaluu vaati tuol-
loin hieman erityisjärjestelyjä, 
joita ministeri kuvaa viestipalve-
lu X:ssä näin:

- Olin 15 suomalaisyrityksen 
kanssa vienninedistämismatkal-
la Indonesiassa. Tänään piti pala-
ta takaisin, mutta poliittisen pai-
nostuslakon vuoksi Helsinkiin 
ei päässyt reittilennolla. No, len-
sin sitten Tukholmaan, josta Puo-
lustusvoimat kävi ystävällisesti 
noukkimassa ministerin tiimei-
neen kotiin. On se hyvä, että on 
tahoja, jotka eivät lakkoile. Kii-
tokset! Suomen armeijaan voi 
aina luottaa.

Rydman kuvaa, että tyypillis-
tä ministerin työpäivää ei oikeas-

�V �V

Ministeri Rydman 
sanoo olevansa
erittäin tyytyväi -
nen etenkin Hel-
singin telakan 
omistajanvaihdok-
sen toteutumiseen 
viime vuonna.
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taan olekaan.
- Jokainen päivä tässä tehtäväs-

sä on omanlaisensa. Paljon on ta-
paamisia ja monenlaisia kokouk-
sia, vierailuita eri puolilla maata 
ja puheitten pitämistä. Välissä pi-
tää ehtiä myös lukea paperit ja 
seurata viestiliikennettä. Omak-
suttavia ja päätettäviä asioita on 
paljon, ja niitä tulee eteen no-
pealla tahdilla.

Rydman toteaa, että ha-
lutessaan politiikalle sai-
si toki uhrattua kaiken ai-
kansa, jos siihen suostuu.

- Viisasta se ei kuiten-
kaan ole. Itse pyrin kes-
kittämään työt viikolle ja 
pitämään viikonloput va-
paina. Ei se aina onnis-
tu, mutta kohtuudella kuitenkin. 
Valoisaan vuodenaikaan viihdyn 
parhaiten mökillä, talvisin sitten 
enemmän kotosalla. Monipuoli-
nen kulttuuritarjonta kiinnostaa 
ympäri vuoden.

Työnantajien ja 
työntekijöiden 
vastakkainasettelu 
kuuluu menneisyyteen

Hallitus pyrkii vahvistamaan 
Suomen taloutta työllisyyden 
vahvistamisen kautta, ja tavoit-
teena on 100 000 uutta työllistä. 
Hallitus onkin toteuttanut useita 
pitkään odotettuja työmarkkina-
reformeja, kuten paikallisen sopi-
misen lisäämisen.

Yleisesti työn tekemisen ja vas-

""Kevennämme 
myös sääntelyä
kautta linjan."

"Suomessa on jämähdetty aivan liiaksi ajattelumalliin, jossa

työnantajat ja työntekijät edustavat toisilleen vastakkaisia 

”leirejä”. Edes Ruotsissa ei ajatella näin."

�V �V

Suomi takaisin talouskasvun tielle
taanottamisen kannusteita on 
vahvistettu muun muassa vero-
tusuudistuksilla. Rydman sanoo, 
että työelämäuudistukset oli tär-
keää tehdä ja saattaa voimaan 
juuri nyt.

- Nämä työmarkkinauudistuk-
set olisi pitänyt toteuttaa Suo-
messa jo vuosikymmeniä sitten, 
mutta päättäjiltä ei ole aiemmin 
löytynyt tarvittavaa rohkeutta. 
Nyt löytyi. Osaltaan verrokkimai-
tamme vaisumpi taloudellinen 

kehitys Suomes-
sa on johtunut 
juuri työmarkki -
noittemme jäyk-
kyyksistä.

Työmarkkina-
uudistusten teke-
minen Suomes-
sa on tunnetusti 

hankalaa ja herättää vastarintaa. 
Rydman näkee taustalla vanha-
kantaista ajattelua, joka ei enää 
sovellu hyvin nykypäivään.

- Suomessa on jämähdetty ai-
van liiaksi ajattelumalliin, jossa 
työnantajat ja työntekijät edus-
tavat toisilleen vastakkaisia ”lei-
rejä”. Edes Ruotsissa ei ajatella 
näin. Siellä ymmärretään laajasti, 
että yrityksen menestys on työn-
tekijöiden etu ja että hyvinvoivat 
työntekijät ovat yrityksen menes-
tyksen edellytys. Meidänkin työ-
elämämme tarvitsee enemmän 
isänmaallista yhteen hiileen pu-
haltamista ja vähemmän lyhytnä-
köistä oman tilapäisen edun mak-
simointia.

- Oikeastaan kaikkien hallituk-
sen uudistusten tausta-ajatukse-

na on tehdä työnteosta jouten-
oloa kannattavampaa. Tätä työtä 
jatkamme edelleen. Osittain tä-
mänhetkinen työttömyytem-
me on kuitenkin myös suhdan-
neluontoista. Kun talous saadaan 
jälleen kasvu-uralle, merkitsee se 
myös työttömyyden vähenemistä.

Yritysten byrokratiaa 
kevennetään

Suomessa yritystoiminnan 
käynnistämisen esteenä on usein 
pidetty myös byrokratiaa ja sään-
telyn runsautta. Hallitus on nyt 
sitoutunut sekä keventämään by-
rokratiaa että purkamaan nor-
meja. Yrityksen perustamis-
ta pohdiskeleville suomalaisille 
Rydmanilla on rohkaisevaa ker-
rottavaa.

-  Isoin juttu pienille ja uusil -
le yrityksille ovat hallituksen työ-
markkinauudistukset. Paikallisen 
sopimisen lisääminen ja työnte-
kijöiden palkkaamiseen liittyvi -
en riskien keventäminen joudut-
tavat yritysten kasvua. Tämän 
lisäksi tehostamme uusien yri-
tysten palvelupolkua elinvoima-
keskusten ja Business Finlandin 
kautta, jotta tarvittava yritysneu-
vonta on saatavilla ja lupaavat 
uudet yritykset saavat tarvitse-
mansa rahoituksen.

- Kevennämme myös sääntelyä 
kautta linjan osakeyhtiölainsää-
däntö mukaan lukien ja avaam-
me markkinoita lisäten kilpailul -
lisuutta muun muassa julkisiin 
hankintoihin. Rakennamme Suo-
mesta maata, jossa yrittäminen 

Orpon 
hallituksen 
ministereistä
erityisesti 
Rydman 
tunnetaan 
kulttuuri-
persoonana.
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ja taloudellinen riskinotto kan-
nattaa.

Usein toistetun hokeman mu-
kaan ”Suomi tarvitsee työperäistä 
maahanmuuttoa”. Tämän halli-
tuksen strategia on kuitenkin va-
likoivampi, ja jatkossa Suomeen 
pyritään saamaan työvoimaa niis-
tä maista, joista saapuvat ihmiset 
kokemuksen mukaan työllisty-
vät eivätkä aiheuta haittaa yhteis-
kunnalle muun muassa rikolli-
suudella.

Rydman mainitsee ongelmaksi 
sen, että aiemmin usein työperäi-
seksikin kutsuttu maahanmuut-
to on ollut vain näennäisesti työ-
peräistä.

- Usein kyse on ollut joko ulko-
maisen halpatyövoiman hyväksi-
käytöstä, tai sitten alun perin töi-
hin tulleet ovatkin muutaman 
vuoden perästä jättäytyneet so-
siaaliturvan varaan. Nyt hallitus 
lähtee siitä, että joko Suomeen 
tullaan tekemään töitä reiluil-
la pelisäännöillä tai sitten Suo-
meen ei tulla ollenkaan. Tähän 
olemmekin rakentaneet laajan 
toimenpideohjelman, joka pitää 
sisällään myös lainsäädännön ki-
ristämistä.

Kulttuuripersoona lähti 
politiikkaan jo nuorena

Vaikka elinkeinoministeri Ryd-
manilla on ikää vasta 38 vuotta, 
on hänellä takanaan jo parinkym-
menen vuoden ura politiikassa, 
sekä valtakunnallisella että kun-
tatasolla.

Nuorena ylioppilaana Rydman 
opiskeli määrätietoisen sinnik-
käästi Helsingin yliopiston val-
tiotieteellisessä tiedekunnas-
sa ja valmistui maisteriksi vain 
22-vuotiaana. Helsingin kaupun-
ginvaltuuston jäsen Rydman on 
ollut vuodesta 2013 saakka ollen 

sitä ennen varavaltuutettu kau-
den 2009–2012.

Rydman on toiminut myös Hel-
singin kaupunginhallituksessa 
ja kaupunginvaltuuston 1. vara-
puheenjohtajana. Eduskunta-
avustajana Rydman aloitti 2007 
ja nousi itse ensi kertaa kansan-
edustajaksi vuoden 2015 vaa-
leissa.

Orpon  hallituksen ministereis-
tä erityisesti Rydman tunnetaan 
kulttuuripersoonana. Rydman on 
taustaltaan myös kuorolaulaja ja 
huilisti. Lisäksi hän säveltää mu-
siikkia.

Elinkeinoministeri kertoo, että 
mahdollisuuksien mukaan hän 
pyrkii osallistumaan kulttuuri -
tilaisuuksiin, mikäli kalenteris -
ta vain löytyy tilaa. Myös kulu-
van vuoden kulttuuritarjonta on 
miellyttänyt Rydmania.

- Kansallisoopperassa keväinen 
Richard Wagnerin  Jumalten 
tuho oli huiman hyvä. Toisaal-
ta myös Helsingin juhlaviikoil -
la hiljattain esitetty Modest Mu -
sorgskin  Hovanštšina oli hieno 
elämys. Lähiaikojen kulttuuri-
rientoja en ole valitettavasti ehti-
nyt paljoa miettiä.

Rydman on itse julkaissut kaksi 
kirjoittamaansa kirjaa, ja hän lu-
kee paljon.

- Kirjoja minulla on aina kes-
ken lukuisia, mutta mainittakoon 
viimeaikaisista vaikkapa Victor 
Rydbergin  Viimeinen ateenalai-
nen. Raastava kertomus romahta-
vasta sivilisaatiosta ja siitä, kuin-
ka kiihkomielinen hulluus sysää 
vanhan sivistyksen syrjään. Ikä-
vällä tavalla myös ajankohtai-
nen teos.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT MATTI MATIKAINEN 
JA LEHTIKUVA
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Hallitus panostaa budjetissaan työllisyyteen, talous-
kasvuun ja turvallisuuteen. Keskeisiä suoria leikkauk-
sia tehdään muun muassa valtion toimintamenoihin, 
kehitysapuun ja valtionavustuksiin sekä maahan-
muuttoon.

V altiovarainministeri 
Riikka Purran  mukaan 
reilun vuoden istunut 

hallitus on tehnyt merkittäviä 
toimenpiteitä talouden ja vero-
tuksen alalla.

- Rakenteelliset uudistukset 
etenevät samoin. Lähtötilanne 
on ollut kieltämättä hyvin vai-
kea. Suomen valtiolla on menoja, 
kuluja ja velkaa aivan liikaa. Tä-
hän kehitykseen on herännyt hil-
jattain jo luottoluokittajakin. Sa-
moin meillä on liikaa normeja, 
kitkaa, esteitä ja byrokratiaa – ja 
näistä kaikista yleensä seuraa li-
sää menoja ja liian vähän tuloja.

- Nollakorkomaailmassa vel-
kataakka ei ilmeisesti tuntunut 
kovin pahalta, kos-
ka velan korkome-
not olivat sadois-
sa miljoonissa. Nyt 
valtionvelan korko-
menot lähentelevät 
jo kolmea ja puolta 
miljardia euroa vuo-
dessa. Se on enem-
män kuin vaikka-
pa kaikkien Suomen 
kuntien peruspalveluiden val-
tionosuudet ensi vuonna.

- Vasemmisto maalasi takavuo-
sina ruusuista kuvaa maailmasta, 
jossa velan korot pysyivät ikui-
sesti nollassa. Realistit olivat jo 
tuolloin eri mieltä vasemmiston 
kanssa. Kuulun itse mielelläni 
näihin realisteihin – tosiasioiden 
tunnustaminen on kaiken viisau-

den alku, Purra totesi Keskus-
kauppakamarin veropäivillä.

Sopeutusta tarvitaan

Kun hallituksen budjettirii -
hi puitiin syyskuun alussa ja vai-
keista kokonaisuuksista pääs-
tiin ratkaisuun jo keväällä, on nyt 
Purran mielestä päätösten jal-
kauttamisen aika.

- Sopeutamme julkista taloutta 
lisää reilulla kolmella miljardil -
la eurolla hallitusohjelmassa so-
vitun kuuden miljardin toimien 
päälle. Kevään sopeutuskokonai-
suudesta noin puolet on suoria 
menoleikkauksia ja puolet, vali-
tettavasti, veronkorotuksia.

- Hallitus pyrki täs-
sä kokonaisuudessa ja-
kamaan sopeutustaak-
kaa mahdollisimman 
laajalle, jotta se voitai-
siin kokea hyväksyttä-
väksi mahdollisimman 
laajasti yhteiskunnas-
samme. Esimerkiksi 
sosiaaliturvaan emme 
tehneet juurikaan lisä-

leikkauksia tai kiristyksiä, Purra 
huomauttaa.

Verotuspuolella pyritään niin 
ikään vähiten huonoon ratkai-
suun. Hallitus päätyi nostamaan 
yleistä arvonlisäverokantaa puo-
lellatoista prosenttiyksiköllä. 
Haittaveroja, kuten alkoholin ja 
tupakan verotusta, kiristetään 
useaankin kertaan. Myös ter-

veysverot korostuvat. Sote-meno-
jen kasvaessa kaikki kansanterve-
yttä edistävät keinot on otettava 
käyttöön.

- Keskeisiä suoria leikkauk-
sia teemme muun muassa val-
tion toimintamenoihin, kehitys -
apuun ja valtionavustuksiin sekä 
maahanmuuttoon. Sotesta sääs-
tämme melkein lakisääteisiä teh-
täviä vähentämällä ja mitoituk-
sia keventämällä. Samoin kuntien 
norminpurkua tehdään. Mui-
ta leikkauskohteita on pitkä lis-
ta. Leikkauslistat on valmisteltu 
huolellisesti, virkamiesvalmiste-
luun nojaten.

- Valtiovarainministerinä olin 
sitä mieltä jo yli vuosi sitten, että 
lisäsopeutukset eivät voi odottaa 
hallituksen puoliväliriiheen. Olin 
oikeassa. Nyt on toimittava, sil-
lä lykkäämällä ikävää ikävä tulee 
entistä suurempana eteemme.

Suomi tienhaarassa

Suomalainen yhteiskuntamalli 
on Purran mukaan tienhaarassa.

- Olemme eläneet yli varojem-
me jo vuodesta 2007. Budje-
tin menojen lisääminen on ollut 
helppoa poliittisesti, sillä lisäpa-
nostuksilla on saatu hyvää lyhyel-

"Vasemmisto maalasi takavuosina

ruusuista kuvaa maailmasta, jossa 

velan korot pysyivät ikuisesti

nollassa."

Valtiovarainministeri Riikka Purra:

Uusia veronkorotuksia 
ei ole enää tulossa tällä 
vaalikaudella

""Olemme 
eläneet yli 
varojemme
jo vuodesta 
2007."

- Suomalainen talouden-
pidon malli on ollut löperö, 
valtiovarainministeri Riikka 
Purra sanoo.
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lä aikavälillä. Lämmittää hetken.
- Velat on kuitenkin maksetta-

va, ja julkisen talouden velkasuh-
detta ei saa päästää hallitsemat-
tomaan kasvuun. Suomalainen 
taloudenpidon malli on ollut sa-
nalla sanoen löperö. Nollakor-
komaailma ei ole varsinaisesti 
auttanut tähän löperöön talou-
denpitoon. Rahaa oli. Eipä ole 
enää.

Nyt rahalla on taas hinta, ja ali-
jäämät ovat kalliita rahoittaa.

- Korkomenomme pelkästään 
valtiolla ovat siis miljardeja eu-
roja vuodessa. Suomalainen tuot-
tavuus on kituliasta, ja yksityisiä 

soon, näkyisi tämä talousarvios-
samme alijäämän kasvuna. Kas-
vaviin alijäämiin meillä ei ole 
vastuullisina päättäjinä varaa, 
Purra painottaa.

Suorien sosiaalietuuksien 
tilalle verovähennyksiä

Purra kysyy, voisiko verotus-
tamme muuttaa kannustavam-
paan suuntaan.

- Hallituksen veropolitiikkaa 
mätkitään tietenkin opposition 
taholta, mutta analyyttisemmin 
katsottuna veropolitiikkamme on 
melko lailla sitä, mitä kansantalo-
ustieteen viisaat ja kanonisoidut 
totuudet meille opettavat.

- Jos on pakko verottaa li-
sää, kannattaa verottaa etupääs-
sä haittoja ja kuluttamista. Työn 
tekemisen verotusta kannattaa 
karttaa. Hallitusohjelmassa so-
vitut työtulovähennykset luovat 
kannustimia teh-
dä työtä varsinkin 
pieni- ja keskitu-
loisten osalta.

Purra itse on 
pohtinut muun 
muassa sitä, voi-
taisiinko suoria so-
siaalietuuksia jol-
lakin aikavälillä 
siirtää enemmän 
verovähenteisiksi eduiksi. 

- Pitäisikö työn verotus-
ta keventää edelleen ja teh-
dä kokonaisuudistus vaikkapa 
listaamattomien yritysten osin-
koverotukseen? Onko nykyinen 
nettovarallisuuskriteeri optimaa-
linen yritysten kasvun kannusti-
mien näkökulmasta?

Veropolitiikan osalta kaikki tie-
tysti etsivät sellaista veroratkai-
sua, joka on tehokas, minimoi 
vääristymät ja luo oikeat kannus-
timet yhteiskunnan kokonaishy-
vinvoinnin näkökulmasta. Ve-
ropohjien tulisi Purran mielestä 
olla laajoja ja tiiviitä ja verokan-
tojen maltillisia.

- Aina näin ei voida toimia, 
koska veropolitiikka on myös 
kompromisseja. Toivoisin, että 
saisimme jatkossa enemmän riip-
pumatonta tutkimustietoa siitä, 
miten verotus vaikuttaa talous-
kasvuun, investointeihin ja työn 
tarjontaan. Olen nähnyt kovin 
erilaisia suosituksia riippuen sii-
tä, keneltä kysyy.

- Kokonaisveroasteemme ei 
nouse hallituksen toimin vuoden 
2023 tasosta. Kokonaisveroastet-
ta ja kokonaisverotaakkaa ei to-
den totta pidä nostaa yhtään täs-
sä aneemisen kasvun maassa. 
Veroja pitäisi laskea, jos budjetin 
alijäämä sen sallisi, Purra sanoo.

Taikaseinäsosialismi 
ei toimi

Kasvu on Purran mielestä se, 
mitä todellakin tarvitaan tässä 

hetkessä.
- Valtiontalouden tarkastusvi-

raston raportin mukaan hallituk-
sen talouspolitiikka on kuluvana 
vuonna vastasyklistä eli aivan op-
pikirjan mukaisesti teemme lie-
västi elvyttävää finanssipolitiik-
kaa. Näin emme tarpeettomasti 
syvennä taantumaa. Samoin ensi 
vuonna talouspolitiikan viritys 
on lievästi elvyttävää.

- Monet infrastruktuuriin koh -
distuvat investoinnit luovat uut-
ta kysyntää esimerkiksi raken-
nusalalle, joka painii ongelmissa. 
Emme silti halua tekohengittää – 
markkinat kyllä korjaavat hinta-
mekanismilla esimerkiksi myy-
mättömien asuntojen ongelman. 
Hulluinta olisi rakentaa verora-
halla uusia tyhjiä asuntoja lisää, 
kuten vasemmisto edelleen eh-
dottaa.

Myös panostukset tutkimuk-
seen ja tuotekehitykseen luovat 

edellytyksiä uudelle kas-
vulle.

- Velkaantumisen tait-
tamiselle ei siis ole vaih-
toehtoa, se on Suomen 
kansallinen etu ja mei-
dän moraalinen velvol-
lisuutemme hallitukse-
na tuleville sukupolville. 
Taikaseinäsosialismi ei 
toimi, ja sopeutuksen 

täytyy perustua uskottaviin vai-
kutusarvioihin ja perusteelliseen 
virkavalmisteluun, Purra sanoi.

Suomi tarvitsee 
kokonaisvaltaisen 
ryhtiliikkeen

Purra aikoo käyttää seuraavat 
kuukaudet hallituksen kasvutoi-
mien toimeenpanon tiiviiseen 
seurantaan ja ohjaukseen mai-
niten hyvänä esimerkkinä vero-
hyvitysvälineen. Koska Suomen 
resurssit ovat rajalliset, pitää tä-
mänkaltaisten välineiden osua 
lankulle. Epäonnistumisen va-
raa ei ole. Kaikki kannattavat in-
vestointihankkeet tarvitaan Suo-
meen.

- Erinomaisen hallitusohjel-
mamme reformit työmarkkinoi -
hin liittyen sekä kannustavat ele-
mentit sosiaaliturvareformissa 
toivon mukaan tukevat talouskas-
vua tulevina vuosina. Suomi tar-
vitsee ja ansaitsee kokonaisvaltai-
sen ryhtiliikkeen.

- Kun taloudelliset kannusti-
met ovat kunnossa, ihminen op-
pii, yrittää, menestyy, jakaa hy-
vinvointia ympärilleen. Näitä 
kasvun välttämättömiä edellytyk-
siä pyrin edistämään, jotta Suo-
men parhaat päivät olisivat vasta 
edessäpäin, Purra kertoo.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVA MATTI MATIKAINEN

"Keskeisiä suoria 
leikkauksia teem-
me muun muassa 
valtion toiminta-
menoihin, kehitys-
apuun ja valtion-
avustuksiin sekä 
maahanmuut-
toon."

investointeja on liian vähän. Van-
husten hoiva maksaa, ja edelliset 
hallitukset ovat sälyttäneet jul-
kiselle sektorille valtavasti lisää 
tehtäviä. Sosiaalivaltio on pöhöt-
tynyt ylisuureksi, Purra sanoo.

- Demografinen kehitys on ra-
jua – vanhusväestön määrä kas-
vaa ja työikäisen määrä vähe-
nee. Maahanmuutolla ongelmaa 
ei ratkaista – ainakaan sillä maa-
hanmuutolla, jota me vastaan-
otamme – eikä niin kannattai-
si narratakaan. Joku aina maksaa. 
Rahoituspohja ei riitä kasvaviin 
menoihin. Siksi sopeutamme me-
noja nyt melkein joka paikasta, 
kertoi Purra.

Moni asia Suomessa 
on mennyt pieleen

Purra huomauttaa, että Suo-
messa on eletty viimeiset kuusi-
toista vuotta erittäin aneemisen 
taloudellisen kasvun aikaa.

- Reaalinen bruttokansantuot-
teemme taso ei ole oikeastaan 
noussut ollenkaan näiden mene-
tettyjen vuosien kuluessa. Jokin 
on mennyt pieleen.

Kansan resilienssikin on Purran 
mielestä heikentynyt.

- Joka suunnasta huudetaan oi-
keuksia, tietenkin verorahoittei-
sia, jotka joku muu hoitaa. Harva 
jaksaa puhua velvollisuuksis-
ta. Ikään kuin kansalaisuuteen 
ei sellaisia kuuluisi. Eihän tämä 
maa itsekseen koossa pysy.

- En ymmärrä, miksi valtion ja 
veronmaksajan pitäisi nykyään 
hoitaa kaikki. Miksi opettajan pi-
tää hoitaa vanhemman tehtävät? 
Miksi perusasiatkin ovat välil-
lä niin hillittömän hankalia? Mik -
si kaikki aiheuttaa masennusta ja 
pelkoa ja miksi erilaisia mielipi-
teitä pelätään? Miksi kaikki kuor-
rutetaan tunteilla?

Ei uusia 
veronkorotuksia

Koska Suomen kokonaisveroas-
te on Euroopan kärkeä, ei Purran 
mielestä voida ajatella valtionta-
louden tasapainottamista enää 
uusilla veronkorotuksilla.

- En tule itse esittämään uusia 
veronkorotusavauksia tällä vaali-
kaudella. Jos hallituksen finans-
sipoliittinen tavoite velkasuhteen 
kasvun pysäyttämisestä näyttää 
karkaavan, mikä on mahdollista, 
olen valmis tekemään tarvittavan 
lisäsopeutuksen puhtailla meno-
leikkauksilla valtion budjettitalo -
udesta. Valtion menot ovat liian 
suuret suhteessa kansantalou-
temme tulonmuodostuskykyyn.

- Emme voi toisaalta myöskään 
olennaisesti keventää verotusta. 
Tämä johtuu siitä, että luottoluo-
kituksemme on vaarassa heiken-
tyä. Jos vaikkapa hallitus päättäi-
si alentaa yhteisöverokantaa 15 
prosentin globaaliin minimita -

""Kokonais-
veroasteemme 
ei nouse 
hallituksen 
toimin vuoden
2023 tasosta."
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Valtion budjetti  on ensi vuonnakin alijäämäi-
nen, ja takapakki taittuu vasta vuonna 2027.           
Nyt katseet käännetään kuitenkin kasvuun, ja  
siihen hallitusohjelma antaa mainiot eväät. 
Hallitus huolehtii talouden rakenteista ja edel -
lytyksistä tehdä työtä, mutta kasvava ja kestävä 
hyvinvointi syntyy yksityisellä sektorilla.

H allitusohjelmaan on kir-
jattu tavoite vakauttaa 
julkisen talouden velka-

suhde vuoteen 2027 mennessä. 
Tavoitteen toteutuminen edel-
lyttää 9 miljardin säästökoko-
naisuudessa onnistumista ja sitä, 
ettei reaalitaloudessa tapahdu 
”ainakaan mitään suuria negatii-
visia yllätyksiä”.

Mikäli hallituksen valitsemaa 
talous- ja finanssipoliittista lin -
jausta ei jatketa, velka ponkaisee 
uuteen nousuun.

- Vaikka me teemme vaikeita 
päätöksiä, massiivistakin sopeu-
tusta, niin tämä ei ole poikkeuk-
sellista eikä vain tälle hallitus-
kaudelle, vaan tätä tulee jatkaa 
määrätietoisesti myös seuraa-
valla hallituskaudella, muistut-
taa valtiovarainministeri Riik -
ka Purra .

Hallituksen toimenpiteet 
voimaan asteittain

Hallituksen pontevista toimis-
ta huolimatta alijäämä pienenee 

ensi vuonna vain runsaat 0,5 mil-
jardia euroa tähän vuoteen ver-
rattuna.

Syynä on se, että heikko suh-
dannetilanne vaikuttaa suoraan 
valtion verotuloihin ja hyvin -
vointialueiden alijäämistä tulee 
1,4 miljardia lisää miinusta. Hy-
vinvointialueiden menot ovat 
itse asiassa 30 prosenttia valtion 
kaikista menoista.

Lisäksi hallituksen sopeuttavat 
toimenpiteet tule-
vat voimaan asteit-
tain eivätkä näy si-
ten talousluvuissa 
välittömästi. 

Toisaalta kasvu-
toimien ja raken-
teellisten toimien 
positiivinen vaiku-
tus valtiontalouteen 
näkyy sekin vii-
veellä.

- Ilman näitä meidän sopeu-
tustoimia alijäämä olisi lähes 16 
miljardia. Tietenkin, mikäli vie -
lä ajatellaan, että myös harkin-
nanvaraisia menoja oltaisiin vas-

taavasti lisätty, niin se olisi vielä 
huonompi, Purra toteaa.

Yksityiseltä sektorilta 
kasvavaa hyvinvointia

Hallitusohjelmaa voi itse asias-
sa kutsua tietynlaiseksi kasvuoh-
jelmaksi jo itsessään. Se sisältää 
lukuisia toimia vaikkapa luvituk-
sen vauhdittamisesta ja osaamis-
tason nostosta.

Rakenteelliset toi-
met ja uudistukset, joi-
ta tehdään “työmark-
kinoille ja muualle”, 
tähtäävät Purran mu-
kaan kaikki siihen, että 
tässä maassa “sitä aitoa 
reaalista kasvuakin vie-
lä nähtäisiin, mitä ei ole 
vuosikausiin varsinai-
sesti ollut”.

- Me huolehdimme 
talouden rakenteista, yhteiskun-
nan toimintaedellytyksistä, edel-
lytyksistä tehdä työtä, yrittää, 
kasvaa ja investoida. Mutta yksi-
tyisellä sektorilla yrityksissä luo-

daan uutta, innovoidaan, otetaan 
riskejä ja niin edelleen, ja sieltä 
syntyy sitä kasvavaa ja kestävää 
hyvinvointia.

Puolustukseen 
panostetaan

Hallitus panostaa vahvasti tur-
vallisuuteen. Nato-jäsenyyteen 
liittyviin uusiin resurssitarpeisiin 
osoitetaan yhteensä 67 miljoonan 
euron lisämääräraha.

Lisätarpeet aiheutuvat Na-
ton läsnäolon vahvistamisesta 
Suomessa. Näitä ovat Suomeen 
perustettava maajohtoporras 
(MCLCC) sekä eteentyönnet-
ty maavoimajoukkojen läsnäolo 
(FLF) Suomessa.

Lisäksi liittolaismailta saatavan 
avun vastaanottokyvyn edistämi-
seen osoitetaan lisämäärärahaa. 
Panostuksissa on kyse Nato-jäse-
nyyden täysimääräisestä hyödyn-
tämisestä osana kansallisen puo-
lustuksen kehittämistä.

Puolustushallinnon määrärahat 
nousevat vuonna 2025 lähes 6,5 

Sopeutusta jatkettava seuraavallakin kaudella

Nyt panostetaan kasvuun 
ja turvallisuuteen

"Hallitus-
ohjelmaa 
voi kutsua 
tietynlaiseksi 
kasvu-
ohjelmaksi.
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Maahanmuutto 
ja kehitysapu 
laihdutuskuurille

miljardiin euroon, joka on 488 
miljoonaa euroa enemmän ver-
rattuna kuluvan vuoden varsi-
naiseen talousarvioon. Merkit-
tävin määrärahoja kasvattava 
tekijä on monitoimihävittäjien 
hankintaan liittyvän tilausval-
tuuden menoajoituksen muutos 
251 miljoonalla eurolla.

Poliisille lisäresursseja

Sisäiseen turvallisuuteen liit-
tyen lisätään poliisin resursse-
ja niin, että se mahdollistaa 8 
000 poliisin määrän vaalikau-
den lopussa. Tähän ehdotetaan 
kehyspäätöksen mukaisesti 17,5 
miljoonan euron lisäystä.

Kehyspäätöksessä nuoriso- ja 
jengirikollisuuden torjuntaan 
varattiin 2 miljoonaa euroa, 
minkä lisäksi täydennyksenä 
ehdotetaan vielä 5 miljoonaa 
euroa. Lisäksi harmaan talou-
den torjuntaan sekä koulupolii-
sin toimintaan osoitetaan lisä-
resursseja.

Vankien määrän nousun 

vuoksi vankilaturvatekniikan 
parantamiseen ehdotetaan 6,5 
miljoonaa euroa Rikosseuraa-
muslaitokselle. Lähisuhdeväki-
vallan sovittelun kieltoon ehdo-
tetaan 1,9 miljoonaa euroa.

Rajavartiolaitokselle ehdote-
taan 6 miljoonaa euroa välttä-
mättömiin materiaali- ja kalus-
tohankintoihin. Resursoinnilla 
vahvistetaan myös Rajavar-
tiolaitoksen varautumista ky-
beruhkiin. Rajavartiolentolai-
vueen toiminta jatkuu Turun 
lentoasemalla.

Työn verotusta 
kevennetään

Valtio kerää kokonaisuudes-
saan verotuloja 67,2 miljardia 
euroa. Kokonaisveroaste nou-
see hieman “näiden keväällä 
tehtyjen verosopeutuspäätös-
temme myötä”, Purra täsmensi.

Ansiotuloveroperustei-
siin tehdään ansiotasoindek-
sin muutosta vastaava indek-
sitarkistus kaikilla tulotasoilla 

lukuun ottamatta valtion tu-
loveroasteikon kahta ylintä tu-
loluokkaa.

Lisäksi työn verotusta keven-
netään painottaen pieni- ja kes-
kituloisia. Lapsiperheiden työn 
verotusta kevennetään tekemäl-
lä työtulovähennykseen lapsilu-
kuun perustuva korotus.

Kuntien tulopohjaa vahviste-
taan poistamalla ansiotulovä-
hennys ja korottamalla vastaa-
vasti työtulovähennystä. Osana 
julkisen talouden sopeuttamis-
toimia eläketulovähennystä ki-
ristetään siten, että pienimpi-
en eläkkeiden verotus ei kiristy. 
Myös kotitalousvähennystä su-
pistetaan.

Vuoden 2025 budjetin tulot 
ovat 76,6 miljardia euroa ja me-
not 88,8 miljardia euroa. Bud-
jettiehdotus on noin 12,2 mil-
jardia alijäämäinen.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT LEHTIKUVA

Vuoden 2025 valtion talousarvio 
pitää sisällään kesän 2023 halli-
tusohjelmassa sekä kevään 2024 
kehysriihessä päätettyjä toimen-
piteitä.

�O Sisäiseen ja ulkoiseen turvalli-
suuteen merkittäviä panostuksia.
�O��Ukrainaa tuetaan puolustusso-
dassa.
�O��Maahanmuuttopolitiikkaa kiris-
tetään ja menoja leikataan.
�O��Työn ja yrittämisen verotus    
Marinin  kautta matalampi.
�O��Velkaantuminen vähenee 4 mrd 
enemmän kuin Marinin linjalla.
�O��Historialliset leikkaukset           
kehitysyhteistyöhön.
�O��Valtion rahoitusta yhdistyksille 
ja säätiöille leikataan.
�O��Liikenneinfraan tuntuvia         
satsauksia.
�O��Verotuksen kiristykset vähiten 
haitalliseen arvonlisäveroon.
�O��Välttämättömiin ja viimesijaisiin 
etuuksiin ei kosketa.
�O��Terveydenhoidon käyntimak-
sut nousevat ja lääkekorvaukset         
laskevat, mutta maksu- ja lääke-
katot takaavat, ettei kukaan kärsi 
kohtuuttomasti.

Hallituksen talouslinja  on julki-
sen talouden vakauttaminen ja 
velkaantumisen vähentäminen. 
Perussuomalaisille keskeinen tee-
ma on ollut julkisten menojen 
karsinta, ja budjetissa esitetään 
merkittäviä säästötoimia, jotka 
vahvistavat julkista taloutta eri-
tyisesti menoleikkauksin ja jul-
kisten resurssien tehokkaammal-
la käytöllä.

Perussuomalaiset on pitkään 
ajanut tiukempaa maahanmuut-
topolitiikkaa. Vuoden 2025 budje-
tissa on huomioitu hallitusohjel-
man mukaiset maahanmuuttoon 
liittyvät kiristykset, kuten turva-
paikanhakijoiden prosessien te-
hostaminen ja maahanmuutosta 
aiheutuvien kulujen hallinta.

Budjetissa esitetään verotoimia, 
jotka tukevat työllisyyttä ja yrittä-
jyyttä. Erityisesti ansiotulovero-
tukseen on tulossa muutoksia, joi-
den on tarkoitus kannustaa työn 
tekemiseen ja luoda työllistymis-
mahdollisuuksia. Tämä on linjassa 
perussuomalaisten näkemysten 
kanssa, joissa korostetaan työn-
teon merkitystä kansantalouden 
vahvistamisessa.

Budjetissa tähdätään siihen, että 
velkaantuminen saadaan kään-
nettyä laskuun vuoteen 2027 men-
nessä, mikä on linjassa perus-
suomalaisten talouspoliittisten 
tavoitteiden kanssa.

Työn verotusta 
kevennetään
painottaen 
pieni- ja keski-
tuloisia.
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E lämme kummallisia aikoja. Ennen 
synkeämielisille lapsille suositeltiin 
ulkoliikuntaa, nykyään Elokapinaa. 

Kun median fanittaman sekopääkultin rie-
huminen on mennyt siihen pisteeseen, että 
Eduskuntatalon seinät värjätään veri-iskul -
la ja järjestön sisäisillä keskustelupalstoil-
la fantasioidaan poliitikkoihin kohdistetuil -
la joukkomurhilla, on varmaan syytä istahtaa 
hetkeksi alas ja pohtia, kuka tätä kaaosta oi-
kein rakentaa ja miksi. 

Lähihistoriaa: Kansainvälinen Exctinction 
Rebellion  -äärijärjestö perustetaan Britan-
niassa lokakuussa 2018. Marraskuussa Suo-
messa käynnistetään äärijärjestön paikalli-
nen sivuhaara Elokapina .

Järjestö tuputtaa suurelle yleisölle kuvaa 
spontaanista, itseohjautuvasta kansalaisakti-
vismista. Mutta toiminta on ammattimaista, 
hyvin rahoitettua ja taitavasti johdettua. Sen 
viesti läpäisee toimitusten palomuurit kaik-
kialla länsimaissa, Suomessakin. 

Yleisradio ja Helsingin Sanomat suhtau-
tuvat kapinaliikkeeseen suorastaan lapsen-
omaisen innostuneesti. Ne tekevät kymme-
niä ja taas kymmeniä juttuja, joiden tekstit 
ovat kritiikittömän ylistäviä, oikeastaan puh-
taita mainoksia, joissa suitsutetaan liikkeen 
aktivisteja ja esitellään heitä mahdollisim-
man edullisessa valossa. Ei ole tavatonta 
nähdä Ylen toimittajan ottavan tanssiaskelia 
keskellä katkaistua Mannerheimintietä.

”Nyt on pakko”, hoetaan.
Toisenlaisiinkin otsikoihin olisi media voi -

nut päätyä. Luonnonsuojeluteeman ohella 
Elokapinalla ja sen emojärjestöllä on fanaat-
tisille ääriliikkeille tyypillinen eskatologi -
nen kvasiuskonnollinen, lopun aikojen ku-
vausten puheenparsi. Julistukset eivät jätä 
epäilystä siitä, minkälaisesta toiminnasta on 
kyse. Väkivallan uhka on ollut läsnä alusta 
asti. Nuoria kuulijoita höynäytetään mukaan 
uhkakuvilla, jotka on kopioitu Ilmestyskir -
jasta – tulvat, tulimyrskyt, hävitys, suku-
puutto, planeetan tuho.

Brittiläinen Gail Br adbr ook on Elokapi-
nan emojärjestön perustajia. Hän saa ym-
päristöherätyksen narkattuaan ayahuasca-, 
iboga- ja kambo-psykedeelejä Costa Ricassa. 
Guardianin haastattelussa 2018 hän paasaa: 
”Olen valmis siihen, että minut pidätetään. 
Olen valmis siihen, että joudun vankilaan. 
Olen valmis kuolemaan tämän liikkeen puo-
lesta.”

Vuonna 2019 liikkeen pääfilosofi Roger 
Hallam  jyrisee ihmisoikeusjärjestö Amnes-
tyn tilaisuudessa. Hän ennustaa Eurooppaan 
nälänhätää kolmen vuoden kuluessa ja ih-
miskunnan kuolemista sukupuuttoon vuosi-
kymmenessä.

Hallam jatkaa: ”Emme tyydy siihen, että lä-
hetämme sähköposteja ja pyydämme lahjoi-
tuksia. Pakotamme hallitukset toimimaan. 
Jos ne eivät tottele, kaadamme ne ja luomme 

Elokapina on radikalisoituneen 
median ikioma luomus 

tarkoituksiimme sopivamman, uudenlaisen 
demokratian. [..] Kyllä, tämän prosessin aika-
na jotkut saattavat kuolla.”

Hallam paasaa samalla tavalla kuten maail-
manlopun synkimmät profeetat yleensäkin. 
Demokratia ei toimi. Sivilisaatio kaatuu, ellei 
liikkeen vaatimuksia totella ja syyllisiä pääs-
tetä päiviltä. Uskokaa tai tuhoutukaa.

Ei ole liioittelua puhua kultista.
Yllättävää ei sinänsä ole se, että seko-

päät mölisevät houruisia tuomiopäivän vi-
sioitaan. Tällaisia mesoajia on ollut vaivoi-
namme puhekyvyn keksimisestä lähtien. 
Kummallista on se, miksi Amnesty antaa fa-
naatikolle mikrofonin käteen – sekä se, miksi 
maapallon mediat toistelevat ilmeisen huu-
ruisia fantasioita totena.

2020 Hallam yllyttää jo avoimesti tappami-
seen: ”...joku voisi ampua luodin yritysjohta-
jien päihin – ja todennäköisesti näin käykin”, 
Hallam paasaa kannattajilleen.

Tappamiseen yllyttäminen on harvoin suo-
ra tie suuren yleisön sydämiin, joten Eloka-
pinakultti on pakotettu etäännyttämään ve-
renhimoista Hallamia liikkeestään. Kultti 
vakuuttelee väkivallattomuuttaan, mutta toi-
saalta se kouluttaa täällä Suomessakin aktii-
vinsa Hallamin huuruisilla opetusvideoilla, 
läträä verellä ja marssittaa kaduille veripri -
kaatinsa.

Suomalainen media leikkii tyhmää eikä ole 
huomaavinaankaan ilmeistä väkivaltaflirttiä. 
Niinpä kultti saa myllyttää muutaman vuo-
den ajan isossa mediassa ilman journalistista 
haastamista. Yle kuvaa ja uutisoi täysin vail-
la kritiikkiä sen jokaisen mielenosoituksen. 
Ylen päätoimittaja Jouko Jokinen  tekee it-
sestään pellen kultin propagandatapahtu-
massa. Samoin tekee Helsingin Sanomien 
silloinen päätoimittaja Kaius Niemi .

Kun suomalainen media matelee polvil-
laan, perussuomalainen kansanliike ja Suo-
men Uutiset paikkailee. Tuskin on liioittelua 
sanoa, että perussuomalainen mediamme on 
ollut yliv oimaisesti kriittisin suomalainen 
media. Kirjoitamme ensimmäisenä Suomes-
sa siitä, miten Elokapinan perustaja Hallam 
esittää “kuulaa kalloon” länsimaiden johta-
jille ja kuink a kansanedustajia ja yritysjohta-
jia pitäisi tappaa. Ensimmäisinä siitä, miten 
Elokapinan salaisilla sivuilla fantasioidaan 
päättäjien joukkomurhalla. Enkä muista kos-
kaan nähneeni yhdessäkään suomalaisessa 
mediassa kultin päätavoitetta: parlamentaa-
risten demokratioiden kumoamista ja niiden 
korvaamista “koulutetuilla neuvostoilla”.

Kultti on syystä tai toisesta miljardiyh-
tiö Koneen säätiön vahvasti suojelema ja ra-
hoittama. 

Kysynkin siis: miksi suomalainen oligarkin 
perustama Koneen säätiö, jonka varallisuu-
desta suurin osa on edelleen Koneen osak-
keissa, rahoittaa järjestöä, joka haluaa tap-
paa päättäjiä, tahria kansanvallan symbolin 

verellä ja kaataa nurin kansanedustuslaitos-
ta?

Kysyn lisää: miksi Kone Oyj:n pääomistaji-
en suuromistama Helsingin Sanomat toistaa 
käytännössä sellaisenaan verenhuuruisen 
kultin patologiaa ja tuhoaa sitä toistamalla 
suomalaisen nuorison mielenterveyttä?

Edelleen: Miksi Suomen valtion omistama 
Yleisradio tukee tätä sekopäistä kulttia, mut-
ta samanaikaisesti väittää kannattavansa oi-
keusvaltiota? Miten journalisti voi kirkkain 
silmin yhtä aikaa kannattaa Suomen hallin-
tomuodon kaatamista ja väittää kannatta-
vansa oikeusvaltiota, joka nimenomaisesti 
perustuu lain ja oikeuden kunnioittamiselle? 
Reporadion aikana 1970-luvulla Yleisradio 
yritti niin ikään nujertaa Suomen haurasta 
demokratiaa ja siirtää maan Neuvostoliiton 
hallittavaksi.

+ + +

Median massiivisesta tuesta huolimat-
ta kultin liikevoima ehtyy. Poliisi on oppinut 
vastaamaan sen taktiikoihin ja korjaa nope-
asti aktivistit pois teitä tukkimasta. Mielen-
osoitusten osallistujamäärät laskevat. Höy-
rypääpomo Hallam tuomitaan Britanniassa 
viideksi vuodeksi vankilaan moottoriteiden 
katkaisemisen takia. Kadunkatkaisijoiden 
into hiipuu.

Kultti roudaa jopa itsensä Greta Thun -
bergin  Suomen eduskunnan portaille, mut-
ta sekään ei enää auta. Vasemmistoteemojen 
toistelu ja palestiinalaishuivien heiluttelu ei 
enää auta. Mikään ei auta. Lähestyvä luon-
nonkatastrofi ei saapunutkaan. Ihmiskun-
ta ei kuollutkaan sukupuuttoon. Vaikutelmaa 
saattaa haitata sekin, että teini-ikäistynyt 
Thunberg paasaa nykyään lähinnä Palestii-
nasta ja on alkanut kannattaa ydinvoimaa.

Mutta kaikkien sitkeimpien kulttilaisten 
usko on edelleen järkähtämätön. On pakko 
tehdä jotain. On pakko, koska on pakko. Sil-
loin käy niin kuin aina käy – kultti syyllistyy 
suunnatomaan ylilyöntiin. Se hyökkää vihol-
listaan kansanvaltaa vastaan ja sotkee Edus-
kuntatalon verenpunaiseksi.

Se on paha virhe. Kuten Jussi Halla-aho  
osuvasti totesi, kansa ei ole huligaanien puo-
lella.

Aiemmat tukijat kääntävät katseensa hä-
peillen poispäin. Hurraaminen vaihtuu hil -
jaisuuteen. Yksikään kansanedustaja ei osoi-
ta selkeää tukea teolle. Ainoastaan Satu 
Hassi -nimeä totteleva kommunismin haa-
mu sopertelee jotain kannustavaa.

Kultin peli alk aa olla pelattu.
Suomalainen kansalaisyhteiskunta tuijot-

taa eduskunnan portaiden verinoroja epäus-
koisena ja pohtii, että ”kiitos, nyt riittää”.

Kyse ei ole siitä, etteikö Suomi selviäisi ve-
siväreillä läträävistä myöhäisteineistä. Mutta 
jos yhdelle osapuolelle annetaan lupa rikkoa 

PÄÄKIRJOITUS



11 

tarkoituksella lakeja, on aika vaikeaa perus-
tella, miksi muidenkaan pitäisi niitä nou-
dattaa. Toisekseen historiassa on liikaa esi-
merkkejä siitä, minkälaisiin tekoihin nuoret 
voidaan houkutella mukaan.

Historiantuntija, Kansallisarkiston ex-pää-
johtaja Jussi Nuorteva  varoittaa radikali-
soitumisriskistä. Hän rinnastaa Elokapinan 
1970-luvun terroristijärjestö Punaiseen ar-
meijakuntaan RAF:iin: ”Elokapina katsoo, 
että hyvä päämäärä oikeuttaa laittomiin kei-
noihin. Kun niiden teho ei enää tuo tulosta, 
kovennetaan keinoja. Muistan RAF:n saman 
logiikan. Se johti väkivaltaan, terroriin ja ryh-
män irtautumiseen muusta yhteiskunnasta. 
Terrori kääntyi lopulta itseään vastaan.”

+ + +

Suomalainen media välttää edelleenkin to-
siasioiden tunnustamista. Se ei mielellään 
kutsu Elokapinaa kultiksi tai edes ääriliik-
keeksi – vaikka se ilmiselvästi on molem-
pia. Media vaikenee liikkeen räikeän antide-
mokraattisista elementeistä. Paradoksaalista 
kyllä, tosiasioiden tunnustamisen sijaan Yle 
ja HS leimaavat päivästä toiseen perusteetta 
perussuomalaisia ääriliikkeeksi. Moninker-
tainen tollous on harvoin kunniaksi suurelle 
mediayhtiölle .

Media toistaa päivät pääksytysten tarinaa 
Unkarin tiestä, Putinin  pussista, äärivoi-
mien noususta ja mitä noita nyt on. Se uskot-
telee meille vakavalla naamalla, että suures-
sa osassa eurooppalaisia maita on yhtäkkiä 
päässyt valtaan äärioikeistolainen puolue.

Todennäköisempikin selitys löytyy.
Suomessa vieraillut brittiprofessori Matt -

hew Goodwin  kiteytti sen, mikä on väreillyt 
ilmassa jo pitkään: Kansa ei ole radikalisoi-
tunut. Sen sijaan eliitti ja siihen kuuluva me-
dia ovat radikalisoituneet voimakkaasti.

Goodwinin mukaan tähän median, politii-

kan, kulttuurin ja luovien alojen radikalisoi-
tuneeseen eliittiluokkaan kuuluu noin 20 % 
kansasta. Tämä luokka on kääntynyt kult-
tuurivasemmalle viimeisten 20 vuoden ai-
kana ja samalla ajautunut hyvin kauas kes-
kivertoäänestäjästä. Goodwinin mukaan 
elämme keskellä voimakkainta eliittiluokan 
radikalisoitumista sitten 1960-luvun.

Kyse ei ole pelkästä ahneudesta ja oman 
aseman menettämisen pelosta. Osa on liik-
keellä hyvässä tarkoituksessa. Osa siksi, kos-
ka sen ulkopuolelle jääminen on näinä aikoi-
na pelottavaa.

Elämme salamannopeasti leviävien mas-
saliikkeiden aikaa. Vuodesta 2016 alkaen 
maailma on kokenut lyhyessä ajassa mon-
ta shokkia ja vastashokkia: #metoo-ilmiön, 
Trumpin  nousun presidentiksi, George Flo-
ydin  kuoleman ja siitä seuranneen massii-
visen Black Lives Matter -liikehdinnän sekä 
monia säikäyttäneen IPCC-ilmastoraportin 
ja koronan. Päälle vielä wokea, Ukrainaa, Pa-
lestiinaa, DEItä, feminismin myöhempiä aal-
toja ja gender-kädenvääntöjä.

Kulttuurisodissa kansakunta käy itsen-
sä kimppuun. Kirjallisesti lahjakas eliit-
ti tuottaa kiihtyvällä tahdilla todellisuut -
ta muovaavia uuskäsitteitä, jotka pirstovat 
yhteiskuntaa koossa pitäviä rakenteita. 
Woke-käsitteistö hyökkää perhesiteiden, 
identiteettien, äitien, isien, perheiden ja pik-
kulasten seksuaalisuuden kimppuun. Wo-
ken mikä-mikä-maassa miehet muuttuvat 
setämiehiksi, isät muuttuvat henkilöiksi, äi-
dit vulvallisiksi ja perässä tulevat cis-suku-
puolisuus, heteronormatiivisuus, transfobia, 
turvallinen tila, all-male-panel, etuoikeuksi-
en tunnistaminen, intersektionaalisuus, kriit-
tinen rotuteoria, mikroaggressio. Woke pitää 
luku- ja kirjoitus taidottomia moniosaajina, 
turvapaikkakusettajia hädänalaisina ja taval-
lisia suomalaisia ääriajattelijoina.

Woke hallitsee maailmaa sanoilla. Jos hy-
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väksyy sen käyttämän puhetavan, hyväksyy 
sen tyrkyttämän todellisuuden. Jos wokea 
pelkää, sille alistuu.

Elokapina on eliitin suojeluksessa, koska se 
on eliitin keskuudesta kumpuava lapsenkas-
voinen propagandaryhmä.

Herlinien  valtapiiri hallinnoi sekä Kone 
Oyj:ta että sen äänitorvea Helsingin Sano-
mia. Riittävän isot yhtiöt pystyvät vaikutta-
maan politiikkaan. Politiikkaan vaikuttami-
nen ja kansakunnan todellisuuskäsityksen 
hallitseminen on keino painaa rahaa.

Viherhysteriaan langennut Marinin  viisik-
ko oli helppo uhri. Kun kansakunta on saatu 
paniikkiin, astuu suuryritysklusteri ”pelas-
tajana” veronmaksajan kukkarolle tarjoa-
maan toinen toistaan kalliimpia ”ratkaisuja”. 
Hätääntynyt kansakunta yrittää valtavin uh-
rauksin ostaa itselleen mielenrauhaa kriisis-
sä, jonka kauppiaat ovat median välityksellä 
sen mieliin istuttaneet.

Vähän kuin Hullut päivät, jossa ihmiset oi-
keasti saatetaan hulluuden partaalle ennen 
kauppojen ovien avaamista. Monopolikapi-
talisti nauraa matkalla pankkiin.

Otettaisiinko jatkossa vähän iisimmin?

MATIAS TURKKILA 
Päätoimittaja

Liikenteen  jatkuvas-
ta häirinnästä tun-
nettu Elokapina iski 
vaihteeksi Eduskun-
tatalon pylväisiin ja 
lopputuloksena on 
viisinumeroinen 
lasku suomalaisille 
veronmaksajille.
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Hallitus purkaa teiden korjausvelkaa, ja asfalttikesä 
2024 olikin vilkkain vuosikausiin, sillä Suomeen saa-
tiin tänä vuonna yli 4 000 kilometriä uutta asfalttia. 
- Kuluva kesäkausi onkin malliesimerkki siitä, miten 
korjausvelkaa tulisi vuosittain taklata, sanoo liiken-
ne-, viestintä- ja sisäministeri Lulu Ranne.

J ulkisen talouden terveh-
dyttäminen on välttämä-
töntä.

- Meillä liikenne- ja viestintä-
ministeriössä se tarkoittaa koko 
hallinnonalan tuottavuuden ko-
hentamista, tehtävien priorisoin-
tia sekä entistä parempaa riskien 
ja kustannusten hallintaa. Koh-
distamme käytettävissä olevat 
määrärahat entistä vaikuttavam-
min kansalaisten ja elinkeinoelä-
män sujuvan ja turvallisen arjen 
rakentamiseen, sanoo liikenne-, 
viestintä- ja sisäministeri Lulu 
Ranne.

Tänä vuonna yli 
4 000 kilometriä 
uutta asfalttia

Hallitus käynnistää uusia lii-
kennehankkeita investointiohjel-
man puitteissa.

- Puramme korjausvelkaa, ja 
asfalttikesä 2024 olikin vilkkain 
vuosikausiin, sillä Suomeen saa-
tiin tänä vuonna yli 4 000 kilo-
metriä uutta asfalttia! Kuluva ke-

säkausi onkin malliesimerkki 
siitä, miten korjausvelkaa tulisi 
vuosittain taklata.

- Kun vuosittainen päällystys-
kilometrimäärä on 3 500-4 000 
kilometriä, ei huonokuntois-
ten tiekilometrien määrä kasva, 
vaan pysähtyy ja jopa pienenee. 
Ensi vuonna pääsemme jatka-
maan korjausvelan taklaamista 
vähintään 200 miljoonalla eurol-
la, Ranne kertoo.

Kumipyörät kannattelevat 
yhteiskuntaa

Liikenne- ja viestintäverkkoi -
hin esitetään noin 2 miljardia eu-
roa, liikenteen ja viestinnän pal-
veluihin noin 858 miljoonaa 
euroa sekä hallintoon ja toimi-
alan yhteisiin menoihin noin 709 
miljoonaa euroa.

Liikenne- ja viestintäverkkoi -
hin esitetyistä määrärahoista val-
taosa eli noin puolitoista (1,5) 
miljardia euroa kohdennetaan 
teiden, ratojen ja vesiväylien pe-
rusväylänpitoon.

Ministeri Ranne 
on tarttunut tei-
den  korjausvelan 
taittamiseen tar-
molla.

- Tämä hallitus ei edeltäjänsä 
tavoin kurita autoilijoita. Kumi -
pyörät kannattelevat yhteiskun-
taamme, ja sen arvostus näkyy 
päätöksissämme: budjettiriihestä 
tuli todellinen raksariihi ja pää-
semme paitsi käynnistämään hal-
litusohjelmassa sovittuja inf-
rahankkeita myös aloittamaan 
täysin uusia tiehankkeita ja jat-
kamaan erinomaisesti alkanut-
ta korjausvelkaurakkaa, Ranne 
sanoo.

Urakkavalmistelut 
alkavat välittömästi

Infrapaketti painottuu nyt koko 
Suomen tiestöön. Investointilis-
talle nousivat uusina hankkeina 
lähestulkoon 40 vuotta odotetut 
vt 12 ja vt 15 sekä vt 21.

- Nämä hankkeet ovat kuokka-
valmiita, ja niiden urakkavalmis-
telut alkavat välittömästi. Uudet 
hankkeet ovat poikittaisyhteyk-
sien, huoltovarmuuden, kansal-
lisen ja liikenneturvallisuuden, 
elinkeinoelämän ja kansalaisten 

hyvän arjen kannalta erittäin tär-
keitä.

- Vt 15:n osalta haluan nos-
taa erikseen esiin sen vaikutus-
alueella olevan Suomen suurim-
man sataman, huoltovarmuuden 
ja liikenneturvallisuuden. Lapin 
vt 21 on koko Lapille tärkeä kan-
sainvälinen yhteys Ruotsin kaut-
ta Pohjois-Norjaan ja Jäämerelle. 
Vt 12:n yhteysväli Lahti-Kouvola 
on tärkeä osa itä-länsi-suuntais-
ta valtatieverkkoa, Ranne muis-
tuttaa.

Koko maan tiestöä 
turvallisemmaksi

Ranteen mukaan hallitus pää-
see päätöksillään parantamaan 
koko Suomen tiestön turvalli-
suutta, sujuvuutta ja toimintavar-
muutta.

- Huomioimme niin viennin, 
elinkeinoelämän, huoltovarmuu-
den, turvallisuuden kuin yksityi-
sen työmatka-autoilunkin tar-
peet.

Investointiohjelman puitteis -

"Puramme korjausvelkaa , ja asfaltti-

kesä 2024 olikin vilkkain vuosikausiin, 

sillä Suomeen saatiin tänä vuonna yli 

4 000 kilometriä uutta asfalttia."

Ministeri Ranne: 

Tämä hallitus ei 
edeltäjänsä tavoin 
kurita autoilijoita
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Hallitus edellyttää, että jokainen Suomen sisäisestä turvallisuu-
desta huolehtiva organisaatio ja virasto kykenee kohdistamaan 
määrärahansa siten, että operatiivinen toiminta kansallisen sisäi-
sen turvallisuuden osalta varmasti turvataan kaikissa tilanteissa. 

Hallitus turvaa poliisin ja 
Rajavartiolaitoksen resurssit

sa esitetäänkin rahoitusta muun 
muassa seuraaville hankkeille:
• Maantie 642:lle Äänekosken 
siltaan 15 miljoonan euron val-
tuutta.
• Valtatie 15 Rantahaka (Kotka)–
Kouvola -hankkeelle 122 miljoo-
nan euron valtuutta.
• Valtatie 21 Palojoensuu–Mau-
nu -hankkeelle 30 miljoonan eu-
ron valtuutta.
• Valtatie 23 Karvion kohdan 
hankkeelle 14 miljoonan euron 
valtuutta.
• Valtatie 12 Mankala–Tillola 
-hankkeelle 92 miljoonan euron 
valtuutta.
• Valtatie 8:n parantamiseen 
Kokkolan kohdalla 13 miljoonan 
euron valtuutta.
• Valtatie 8:n ja Vaasan yhdys-
tien kehittämisen 1. vaiheelle esi-
tetään 31 miljoonan euron val-
tuutta.

Suomen verkko ja väylät 
vahvistuvat

Raidepuolella Karjalanradan 

kehittämiseen esitetään 90 mil-
joonan euron valtuutta ja Suu-
pohjan radan korjaamiseen välil-
lä Seinäjoki–Kaskinen esitetään 
15 miljoonan euron valtuutta.

- Eikä tässä pitkässä listassa ol-
lut vielä lähellekään kaikki. Myös 
kyberturvallisuutta paranne-
taan Liikenne- ja viestintäviras-
ton tuottamilla palveluilla. Hyök -
käyspinnan kartoituspalvelun eli 
Hyökyn ja kyberuhkien havain-
nointi- ja varoituspalvelu Hava-
ron tuottamiseen hallitus esittää 
2 miljoonan euron rahoitusta.

- Me tulemme jatkossakin vah-
vistamaan järkevästi Suomen 
verkkoja ja väyliä, Ranne lupaa.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT MATTI MATIKAINEN JA 
LEHTIKUVA

Koko Suomen 
turvallisuudesta 
huolehditaan 

"Kun vuosittainen 
päällystyskilomet-
rimäärä on 3 500-
4 000 kilometriä, 
huonokuntoisten
tiekilometrien 
määrä pysähtyy ja 
jopa pienenee."

Liikenne-, viestintä- ja sisä-
ministeri Lulu Ranne sa-
noo hallituksen edellyttävän, 

että jatkossa paitsi suojelupoliisin 
myös poliisin ja Rajavartiolaitok-
sen osalta resurssi- ja talousjoh-
taminen on parempaa. Kokonais-
määrärahat ovat nousseet vuoden 
2020 tasosta.

Ranne on ollut erittäin tiiviissä 
yhteydessä niin poliisiylijohtajan 
kuin suojelupoliisin päällikönkin 
kanssa, ja tilannetta käydään läpi 
koko ajan. Poliisilla on olemassa 
todella suuret kehittämissuunni-
telmat ja -mahdollisuudet, ja sisä-
ministeriö tulee jatkossa ohjaa-
maan resurssien käyttöä entistä 
vahvemmin. Tiedustelutoimintaa 
ei tulla heikentämään.

- Me tulemme varmistamaan, 
että resurssit, kun niitä sinne tarvi-
taan, ovat myöskin olemassa. 

Lisää resursseja rajalle 
EU:n kautta

EU:n rahoituksen 
osalta Suomessa 
on käynnissä useita 
prosesseja sen suh-
teen, kuinka Raja-
vartiolaitokselle voi-
taisiin saada lisää 
teknisiä ja teknologi-
sia resursseja. Ran-
teen mukaan nykyi-
sen hallituksen EU-vaikuttaminen 
on ollut erittäin hyvää, koska Suo-
men mahdollisuudet näiden linja-
usten ja rahoitusjaon osalta näyt-
tävät varsin hyviltä.

- ICT- ja kiinteistökustannus-
ten nousu on kaikkien tiedossa, ja 
myös niiden hillitseminen liittyy 
tämän ison kokonaisuuden joh-
tamiseen ja ohjaamiseen, Ran-
ne sanoo.

Toimintaa kehitettävä niin, 
että rahat riittävät

Sisäministeriön hallinnonalalle 
kohdistuvien tuottavuusohjelmien 

osalta tilanne on hallinnassa ei-
vätkä ne uhkaa turvallisuutta mis-
sään tilanteessa.

- Operatiivinen toiminta tullaan 
varmistamaan, ja se tehdään yh-
teistyössä. Me luotamme siihen, 
että poliisilaitokset ja poliisijoh-
to kykenevät myös kehittämään 
omaa toimintaansa siihen suun-
taan, että rahat riittävät.

- Hallituksen linjaus siitä, että 
poliisin ja Rajavartiolaitoksen re-
surssit turvataan, pitää. Siitä ei 
ole toista sanaa. Myös Rajavartio-
laitoksen johdon kanssa käytyjen 
keskustelujen perusteella tämä 
asia on varma, Ranne vakuuttaa.

Rajan tilanne 
on vakaa

Ranteen mielestä eduskunnan 
salissa pidetyillä puheilla ei myös-
kään saa lähettää itärajan yli vir-
heellistä vaikutelmaa siitä, että ra-
jalla olisi jotenkin heikko tilanne. 

Rajan tilanne on vakaa. 
Rajan tilanne resursoi-
daan kunnolla. Jokaisen 
kansanedustajan vas-
tuulla on myös viestiä 
asiasta oikein.

- Meidän on kaikkein 
tärkeintä huolehtia sii-
tä, että Suomen sisäi-
nen turvallisuus on kun-
nossa. Joka puolella on 

tietenkin syytä tarkastella, kuin-
ka siellä operatiivisella tasolla tai 
siellä väliportaassa toimitaan ja 
onko joitain tehtäviä, joita voitai-
siin tehdä yhdessä tai paremmin. 
On jokaisen valtionhallinnon or-
ganisaation velvollisuus tarkas-
tella tätä.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVA LEHTIKUVA

"Rajan 
tilanne on 
vakaa, ja sitä 
seurataan 
tarkasti.
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Oikeusministeri Leena Meri lupaa kansalaisille, että 
oikeusvaltion rakenteiden vahvistaminen jatkuu va-
kaasti myös tulevaisuudessa. Oikeudenhoidon toimin-
taedellytykset kehittyvät selvästi ensi vuonna jatku-
valla rahoitusvajeen korjaamisella.

H allitus esittää vuoden 
2025 talousarvioesityk-
sessä oikeusministeri-

ön hallinnonalalle määräraho-
ja kaikkiaan 1,2 miljardia euroa. 
Rahoitusta kohdennetaan muun 
muassa vankilaturvallisuuteen ja 
nuorisorikollisuuden ennaltaeh-
käisyyn.

Ensi vuoden valtionbudjettiin 
sisältyy oikeudenhoidon selon-
teon mukaista lisärahoitusta ensi 
vuodelle 65 miljoonaa euroa.

- Se on 35 miljoonaa euroa 
enemmän kuin tänä vuonna, ja 
siitä 25 miljoonaa euroa tulee 
pääministeri Petteri Orpon  hal-
litusohjelmasta, oikeusministeri 
Leena Meri  toteaa.

Oikeusministeriön putkessa on 
merkittävästi turvallisuutta ja oi -
keusturvaa kohentavia lakiuudis-
tuksia, joista osa ehtii eduskun-
nan käsittelyyn jo tänä syksynä, 
kuten aserikoksia koskevan sään-
telyn muuttaminen, Meri sanoo.

- Törkeiden ampuma-aseri-
kosten säännöksiä muutetaan. 
Uudistus liittyy pääasiassa lait-
toman aseen hallussapitoon jul-
kisella paikalla tai kulkuneu-
vossa, joka lisättäisiin törkeän 

ampuma-aserikoksen tekota-
vaksi.

Lisäksi tänä vuonna eduskun-
taan ehtii lakiehdotus rikoslain 
muutoksista, jotka koskevat ka-
tujengien toiminnassa tehtyjä ri-
koksia, alle rikosvastuuiän ole-
van lapsen rikolliseen tekoon 
yllyttävän henkilön vastuuta ja 
nöyryyttämisväkivaltaa.

- Katujengien toimintaan liitty -
vien rikosten rangaistukset anka-
roituvat, ja rangaistuksen koven-
tamisperusteisiin tulee lisäyksiä. 
Lisäksi tulossa on kovempi ran-
gaistus siitä, jos rikosvastuuikä-
rajan alla olevaa lasta käytetään 
rikoksen tekemiseen. Jatkossa 
myös esimerkiksi rikosuhrimak-
sut nousevat, eli rikoksentekijäl-
tä perittäviä rikosuhrimaksuja 
korotetaan, Meri luettelee.

Oikeutta saatava 
nopeammin

Suomalaisen oikeusvaltion tilaa 
Meri pitää sinänsä vakaana, mut-
ta ongelmana on pitkään ollut oi-
keudenhoidon toimijoiden heik-
ko rahoitustilanne, joka asia on 
sinänsä ollut tiedossa. Käytän-

"Lisärahaa kohdennetaan esimerkiksi 
tuomioistuimille, syyttäjälaitokselle,
rikosseuraamuslaitokselle sekä
julkiseen oikeusapuun."

Oikeusministeri Leena Meri:

Hallitus puuttuu 
tiukasti nuoriso-
rikollisuuteen

nössä vaikea tilanne on näkynyt 
esimerkiksi tuomioistuimien pit -
kissä käsittelyajoissa.

Meri toteaa, että oikeuslaitok-
sen rahoitusvajeen laiminlyön-
ti aiheuttaisi suuria ongelmia oi-
keusturvan toteutumisessa ja 
myös inhimillistä kärsimystä.

- Kuten olen eduskunnassakin 
todennut: on ihmisoikeusloukka-
us, ellei kansalainen saa kohtuul-
lisessa ajassa omaa asiaansa tuo-
mioistuimen käsittelyyn.

Oikeus päästä kohtuullises-
sa ajassa oikeudenmukaiseen ja 
julkiseen oikeudenkäyntiin riip -
pumattomassa ja 
puolueettomassa tuo-
mioistuimessa on kes-
keinen ihmisoikeus, 
joka on kirjattu myös 
EU:n perusoikeus-
kirjan turvaamien oi-
keuksien joukkoon.

Viime vaalikauden 
lopulla valmistunees-
sa valtioneuvoston se-
lonteossa oikeudenhoidosta ja 
sen toimintaedellytyksistä tode-
taan, että oikeudenhoidon tavoit-
teisiin pääsemiseksi lisärahoitus-
ta tullaan tarvitsemaan runsaasti 

2020-luvulla.
Meri toteaa tyytyväisenä, että 

tämä hallitus korjaa tilannetta: 
määrärahoja vahvistetaan mer-
kittävästi tällä vaalikaudella.

- Nykytehtävillä oikeudenhoi-
don selonteon tarve tulee täyteen 
tällä hallituskaudella. Lisärahaa 
kohdennetaan esimerkiksi tuo-
mioistuimille, syyttäjälaitokselle, 
rikosseuraamuslaitokselle sekä 
julkiseen oikeusapuun.

Lisää vankilapaikkoja

Yksi keskeinen uudistus on ri-
koslain ensikertalai-
suussäännöksen uu-
distaminen, jolloin 
uusintarikollisten rin -
nastaminen todelli-
siin ensikertalaisiin 
päättyy. Tämäkin uu-
distus on parhaillaan 
eduskunnan käsitte-
lyssä.

Muutoksen arvioi-
daan kasvattavan vankimääriä, ja 
valtion ensi vuoden talousarvio-
esitykseen sisältyy tähän osoitet-
tu 656 000 euron lisämäärära-
ha. Myös ennakoitu rikollisuuden 

""Vankila-
paikkojen 
lisäraken-
taminen
aloitetaan."

Oikeusministeri 
Leena Meri haluaa 
katujengit kuriin.
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kasvu lisää tarvetta uusille vanki-
latiloille.

- Vankilapaikkojen lisärakenta-
minen aloitetaan, Meri toteaa.

Samalla vankilaturvallisuutta 
kohennetaan. Vankiloiden turva-
tekniikkaan osoitettiin ensi vuo-
delle 6,45 miljoonan euron lisä-
rahoitus. Oikeusministeri toteaa, 
että vankiloiden turvatekniikan 
uudistaminen on tärkeää saattaa 
ajan tasalle.

- Toimivat tekniikat ja turvajär -
jestelyt ovat sekä rangaistustaan 
suorittavien vankien että vanki-
loiden henkilökunnan etu. Vanki-
lamme saavat nyt suuren määrän 
esimerkiksi etälamauttimia, ja 
huumetorjuntaan on tulossa dro-
ne-tutkajärjestelmiä. Muutenkin 
valvontajärjestelmiä paranne-
taan, mikä on vankiloiden työtur-
vallisuudenkin kannalta tärkeää.

Lasten kasvatusta ei voi 
ulkoistaa yhteiskunnalle

Hallitus puuttuu vahvasti nuo-
risorikollisuuteen ehkäisevällä ja 
torjuvalla toimenpideohjelmalla. 
Hyvinvointialueilla on mahdol -
lisuus hakea avustuksia nuorten 

rikos- ja päihdekierteiden kat-
kaisussa ja moniammatillisen yh-
teistyön käynnistämisessä.

Oikeusministeri Meri kuitenkin 
korostaa, että ensisijainen vastuu 
on nuorten perheillä ja nuoril-
la itsellään.

- Lapset ja nuoret eivät ensisi-
jaisesti ole yhteiskunnan lapsia, 
eikä lasten kasvatusta voi ulkois-
taa yhteiskunnalle. Perheiden siis 
tulee myös ottaa vastuuta. Kaikki 
lähtee siitä, että vanhemmat ko-
tona ovat kiinnostuneista nuor-
ten asioista, tämän kavereista ja 
elämänrytmistä. Myös koulu-
jen vanhempainiltoihin on syytä 
osallistua.

Perheiden, kotien ja koulujen 
yhteistyön lisäksi nuorisorikolli -
suuden torjuntaan panostetaan 
ensi vuonna myös koulupolii-
sin toimintaedellytysten vahvis-
tamisella.

- On erittäin hyvä, että koulu-
poliisi käy kertomassa nuorille ri-
kosoikeudellisista vastuukysy-
myksistä ja turvallisuusasioista. 
Itse pidän hyvänä myös ”koke-
musasiantuntijoiden” eli en-
tisten jengirikollisten puheen-
vuoroja rikollisen elämäntavan 

seurauksista. Siis siitä, mihin ri-
kollinen elämäntapa lopulta voi 
johtaa. Seurauksena voi olla van-
kilatuomio ja luottotietojen me-
netys, ja ihmissuhteet ovat vaa-
rassa hiipua.

Eläinrakas 
oikeusministeri

Leena Meri on toiminut oikeus-
ministerinä nyt kesäkuusta 2023 
alkaen. Vaikka töitä on riittänyt 
jokaiselle päivälle, Meren mu-
kaan oikeusvaltion tilan kohenta-
minen ei tule valmiiksi tälläkään 
hallituskaudella. Meri itse käyt-
tää tilanteesta sanaa ”järkevöittä-
misvelka”.

- Korjattavaa ja tehtävää on pal-
jon, ja kaikki maksaa. Koska kaik-
keen on löydyttävä rahoitus, tällä 
hallituskaudella emme pysty to-
teuttamaan kaikkia uudistuksia, 
mitä haluaisimme. Huolellinen 
valmistelutyö myös ottaa aina 
oman aikansa.

Meri pitää oikeusministerin 
tehtävää erittäin kiinnostavana, 
ja työ yleensä imee mukaansa vii-
konloppuja myöten. Meri sanoo 
kuitenkin pyrkivänsä löytämään 

kalenteristaan tilaa myös esimer-
kiksi ulkoiluun, pihatöille ja va-
paa-ajan eläinharrastuksille.

Oikeusministeri on ollut nuo-
resta saakka hevosharrastaja ja 
ratsastaja. Yhä edelleen hän pyr-
kii ehtimään mahdollisuuksien 
mukaan hevostallille silloin täl-
löin. Hevosten kanssa touhuami-
nen on hyvää vastapainoa minis-
terin työlle.

Merellä on myös kaksi koiraa, 
joiden kanssa ministeri tekee vii-
konloppuisin pitkiä kävelylenk-
kejä.

- Mukava vapaa viikonloppu on 
minulle sitä, että aamulla saan 
nukuttua hieman pidempään, 
tehdä pihatöitä ja vaikkapa nähdä 
omia kavereita tai vähintäänkin 
vaihtaa kuulumisia puhelimessa.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT MATTI MATIKAINEN JA 
LEHTIKUVA

Oikeuslaitoksen
rahoitusvajeen  
laiminlyönti
aiheuttaisi 
suuria ongelmia 
oikeusturvan 
toteutumisessa ja 
myös inhimillistä 
kärsimystä.
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Suomen kehitysyhteistyön uusi fokus on kaupan ja kehityk-
sen tiiviimpi yhteys. - Kauppa ja kehitys eivät ole toisiaan 
poissulkevia vaan toisiaan täydentäviä. Kauppaa edistämäl-
lä voidaan saada aikaan kehitystä, painottaa ulkomaan-
kauppa- ja kehitysministeri Ville Tavio.

Geopoliittisten ja geota-
loudellisten jännitteiden 
kasvu, nousevien ja ke-

hittyvien maiden vahvistuva ase-
ma ja talouden riskit edellyttävät 
muutoksia Suomen kauppa- ja 
kehityspolitiikkaan. Ulkomaan-
kauppa- ja kehitysministeri Ville 
Tavion mukaan Suomen ja myös 
EU:n on kohdennettava vaikutta-
mistaan entistä strategisemmin 
ja määriteltävä tavoitteet ja kei-
not selkeämmin.

- Suomen kauppapolitiikan tär-
kein tavoite on edistää suoma-
laisten yritysten vientiä ja inves-
tointeja. Samalla 
on huomioitava 
huoltovarmuus 
ja turvallisuus. 
Jotta vientiä ja 
investointeja 
voidaan edistää, 
tarjotaan yritys-
ten tarpeisiin 
palveluita. Suo-
malaisten yri-
tysten kauppaa 
keskeisten kumppanimaiden, ku-
ten Yhdysvaltojen, kanssa pyri-
tään lisäämään.

Tavio muistuttaa, että EU:n si-
sämarkkina on edelleen tärkein 
vientimarkkina-alueemme. Toi-
saalta kehittyvien maiden osuus 
markkinoista kasvaa ja Suomen 

kannattaa tähdätä sinne, missä 
kasvua on.

Nato-jäsenyys avaa 
uusia mahdollisuuksia

Tavion mukaan avoin ja mo-
nenkeskinen sääntöpohjainen 
järjestelmä on edelleen Suomen 
kauppapolitiikan perusta. Se 
luo ennustettavuutta ja vakaut-
ta, joka hyödyttää suhteellises-
ti eniten Suomen kaltaisia pie-
niä maita ja pieniä ja keskisuuria 
yrityksiä.

- Maailmantalouden kasvanei-
siin riskeihin on vastat-
tava, mutta se on tehtävä 
siten, ettei se tarpeet-
tomasti rajoita kauppaa 
eikä vääristä markkinoi-
ta. Monenkeskisen jär-
jestelmän rinnalla va-
paakauppasopimukset ja 
muut rajatummat yhteis-
työmallit avaavat uusia 
markkinoita ja helpot-
tavat yritysten kaupan-

käyntiä. Monipuoliset kauppa-
suhteet lisäävät myös talouden 
kriisinkestävyyttä.

- Näemme tärkeäksi tiivis-
tää yhteistyötä samanmielisten 
kumppaneidemme kanssa. Yh-
teistyömahdollisuuksia on esi-
merkiksi sääntely-yhteistyössä, 

teknologiapolitiikassa ja vienti-
valvonnassa. Myös Nato-jäsenyys 
avaa uusia kaupallisia mahdolli-
suuksia.

Afrikan merkitys 
Euroopan lähialueena 
korostuu

Lisäksi Suomen tavoitteena on 
edistää vahvempia kumppanuuk-
sia ja yhteistyötä kehittyvien mai-
den kanssa tasavertaiselta poh-
jalta. Tavion mielestä keskeistä 
on edistää taloudellisia kumppa-
nuuksia, kauppaa ja investointeja. 
Erityisesti Afrikan merkitys Eu -
roopan lähialueena korostuu voi-
makkaasti strategisen kilpailun, 
kaupan, kriittisten raaka-ainei-
den, muuttoliikkeen ja sosiaali-
sen kehityksen näkökulmasta.

- Niin sanotun globaalin ete-
län maiden osuus Suomen tava-
raviennistä oli viime vuonna 23,3 
prosenttia eli melkein neljäsosa. 
Maajoukkona kyse on 75 %:sta 
maailman maista. Merkittävän 
osuuden maailman tulevasta ta-
louskasvusta arvioidaan syntyvän 
kehittyvissä maissa. Tähän kas-
vuun suomalaisyritykset on kyt-
kettävä entistä paremmin, Tavio 
painottaa.

Tavio pitää EU:n Global Gate-
way -investointistrategiaa tär-
keänä elementtinä tasavertaisten 
kumppanuuksien edistämises-
sä. Se tarjoaa suomalaisille yri-
tyksille mahdollisuuksia hankkia 
rahoitusta toiminnan laajen-
tamiseksi kehittyvien maiden 
markkinoille. Suomi keskittyy 

tältä osin omiin vahvuuksiinsa, 
joita ovat digitalisaatio, energia ja 
koulutus.

- Tämän hallituskauden kes-
keinen tavoite on lisätä yksityi-
sen sektorin osallistumista kehi-
tysyhteistyöhön ja -rahoitukseen. 
Myös EU:n jäsenmailleen tarjo-
amat instrumentit ja rahoitus on 
hyödynnettävä täysimääräisesti. 
Tämä edellyttää sitä, että Suomi 
vaikuttaa EU:ssa ja kansainväli-
sessä yhteistyössä aiempaa te-
hokkaammin.

Kehitysyhteistyöhön 
uusi suunta

Suomen kehitysyhteistyön uusi 
fokus on kaupan ja kehityksen 
tiiviimpi yhteys. Kauppa ja ke-
hitys eivät ole toisiaan poissul-
kevia vaan toisiaan täydentä-
viä. Kauppaa edistämällä voidaan 
saada aikaan kehitystä. Kehit-
tyvien maiden oman teollisuu-
den, työpaikkojen ja taloudelli-
sen toimeliaisuuden edistäminen 
on keskeistä pysyvien kehitys-
vaikutusten näkökulmasta. Tavio 
uskoo tämän vahvistavan myös 
maiden taloudellista riippumat-
tomuutta.

- Kehityspolitiikan pitkäjän -
teisyys näkyy niin ulko- ja tur-
vallisuuspoliittisen kuin nyt 
käsittelyssä olevan selonteon lin-
jauksissa. Suomi on sitoutunut 
YK:ssa yhteisesti sovittuun kes-
tävän kehityksen toimintaohjel-
maan, jonka ensimmäinen tavoi-
te on köyhyyden poistaminen ja 
joka kokonaisuudessaan on ank-

Kehitysyhteistyövarojen käyttöä valvotaan tehokkaasti 

”Kumppanimaiden tulee ottaa vastaan 
omia palautettavia kansalaisiaan”

""Maailman-
talouden
kasvaneisiin 
riskeihin
on vastattava."

Ukrainassa korjataan Venäjän hyökkäyssodan tuhoja vielä pitkään.
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kuroitu ihmisoikeuksiin, Tavio 
sanoo.

Työ haavoittuvimmassa 
asemassa olevien 
puolustamiseksi jatkuu

Kuten kesällä julkaistussa ulko- 
ja turvallisuuspoliittisessa selon-
teossa todetaan, jatkuu Suomen 
pitkän aikavälin ihmisoikeuspo-
liittinen linja myös kehityspolitii -
kassa. Suomi jatkaa työtä muun 
muassa naisten, tyttöjen, vam-
maisten henkilöiden, alkuperäis-
kansojen ja sukupuoli- ja seksu-
aalivähemmistöjen sekä muiden 
erityisen haavoittuvassa asemas-
sa olevien henkilöiden oikeuksi-
en edistämiseksi ja puolustami-
seksi.

- Kehitysyhteistyön temaatti-
sia vahvuusalueita Suomelle ovat 
naisten ja tyttöjen asema ja oi-
keudet, koulutus ja ilmastotoi-
met. Näissä kysymyksissä Suomi 
tuottaa kestävää lisäarvoa. Hu-
manitaarinen apu on jatkossa-
kin merkittävä osa Suomen kehi-
tyspolitiikkaa, ja avun kanavointi 
jatkuu YK-toimijoiden, Punai -
sen ristin liikkeen ja suomalais-
ten kansalaisjärjestöjen kautta, 
Tavio kertoo.

Tavion mukaan suomalaiset 
kansalaisjärjestöt tekevät tärke-
ää työtä ja niillä on suuri rooli 
myös Suomen ulko- ja kehityspo-
liittisten tavoitteiden toteuttami -
sessa. Suomen kehitysyhteistyön 
painopistettä siirretään pois kah-
denvälisistä valtioiden välisistä 
maaohjelmista kotimaisten kan-

taan 

Politiikassa 
ei riitä, että on 
oikeassa
Mitäs minä sanoin! Kyllä me perussuomalaiset tuon tiesimme! 
Varoitimme tästä!

Ei ole kovin vaikeaa keksiä poliittisia asioita ja kehityskulkuja, 
joista populisti- tai protestipuolueeksi haukuttu perussuomalai-
set on ollut oikeassa.

Maahanmuutto, tietenkin. Todistamme tismalleen niitä ilmiöitä, 
ongelmia ja nopeasti eteneviä kehityskulkuja, joista olemme pu-
huneet jopa muutaman vuosikymmenen. Se, mikä vielä muuta-
ma vuosi sitten suvaitsevaisen kaupunkilaisliberaalin mukaan oli 
”pelkkää persun irrationaaliseen pelkoon ja muukalaisvihaan pe-
rustuvaa vastustusta”, on nyt konkretisoitunut jo useimmille.

Peruskoulun alasajo huikentelevaisilla opetussuunnitelmilla, 
opettajan auktoriteetin purkaminen, vaatimustason lasku ja on-
gelmien katsominen sormien läpi. Ja samaan aikaan avoimet 
luokkatilat, inkluusio ja julmetusti mobiilihärpäkkeitä. Tietenkin 
tiesimme, miten tässä valitettavassa lapsiin kohdistetussa ihmis-
kokeessa käy. Varoitimme siitä.

EU:n elpymispaketti, kun oli pakko saada koronan takia lisää 
massia jäsenvaltioihin. Kun kerran EU:lle annetaan pikkusormi, 
se vie koko käden. Espanjassa ja Portugalissa lasketaan valtavas-
ti veroja ja suunnitellaan nelipäiväisiä työviikkoja, Italia korjaa tu-
ristinähtävyyksiä ja remontoi ikkunoita – siinä se koronapaketti, 
jonka takaisinmaksaminen ei ole vielä edes alkanut. Ja kun ker-
ran virhe sallittiin, nyt on tulossa lisää – komission uumenissa 
suunnitellaan uutta velka- ja tulonsiirtomekanismia ja koko bud-
jetin rakentamista niin, että komission oma valta kasvaa jäsen-
maiden kustannuksella. Tätä ei Suomi kuulemma halunnut, mut-
ta sitä saatiin.

Tiesimmekö tämän? Totta kai tiesimme. Vaikka kaikki muut 
haukkuivat meitä Putinin  pussiin pelaamisesta ja vaikka mistä, 
vastustimme loppuun saakka yhteisvelkaan ja tulonsiirtoihin pe-
rustuvaa koronaveivausta. Kaikki, mistä varoitimme, on toteutu-
nut – epäselvästä rahojen käytöstä alkaen.

Entäs se poseeraukselle perustuva ilmastokunnianhimo? Ker-
roimmeko, että oleellista on tehdä käyttökelpoisen teknologian 
ja talouden mahdollistamia toimia irti fossiilisista polttoaineista, 
mutta ei kuvitella liikoja eikä varsinkaan rokottaa kotitalouksia ja 
yrityksiä liiallisella sääntelyllä ja kustannuksilla? Kyllä. Ja se vuosi 
2035 – kuinka monta sataa kertaa me olemme kertoneet, että hii-
lineutraalisuustavoite ei tule toteutumaan, mutta siihen hirttäyty-
minen tulee aiheuttamaan lisää ongelmia? Siltä tosiaan näyttää.

Listaa olisi helppo jatkaa.
Oikeassa oleminen voi hivellä joidenkin mieltä, mutta onko sii-

tä mitään hyötyä? Jos nyt vaikkapa seuraan pääkaupunkiseudun 
maahanmuuton ongelmia, joista puhuimme jo 20 vuotta sitten, it-
seäni lähinnä surettaa. Miten tämä voi olla näin vaikeaa? Miksi ih-
miset eivät ymmärrä? Miksi poliitikot eivät ymmärrä?

Politiikassa ei riitä, että on oikeassa. Se on oikeastaan ihan 
sama. Perussuomalaiset ei tule saamaan lisäpisteitä tai kiitosta 
oikeassa olemisestaan. Ennen kuin huomaakaan, joku muu puo-
lue vie ”asiasi” ja väittää sitä omakseen.

Politiikassa on tehtävä muutoksia, ajettava lainsäädäntöä, joka 
puuttuu ongelmiin. Sitä tehdään vain hallituksessa, hyvin har-
voin vähääkään sen ulkopuolella. Laajapohjaiset koalitiohallituk-
set voivat näyttää surkean tehottomilta ja hitailta välineiltä ajaa 
omaa politiikkaa, mutta muita vaihtoehtoja ei ole. Siksi me olem-
me hallituksessa ja taistelemme joka päivä näidenkin asioiden 
eteen. Mikään ei synny itsestään. Politiikka on myös ääntä ja me-
lua – jatkakaamme edelleen puhumista ja melskaamista ja ongel-
mien esiin nostamista. Mutta samaan aikaan on muistettava, että 
vain se ei riitä.

Oikeassa oleminen, nolla pistettä.
Uusi lainsäädäntö ja nuija pöytään, kymmenen pistettä.

salaisjärjestöjen kehitysyhteis-
työhön.

Suomi keskittyy 
tulosten tuottamiseen

Tällä hallituskaudella kehitys-
yhteistyön maaohjelmamaiden 
määrä pienentyy ja Ukraina on 
Suomen kehitysyhteistyön ja hu-
manitaarisen avun pääkumppa-
nimaa.

- Kehitysyhteistyöhön budjetoi-
dut julkiset varat eivät riitä kes-
tävän kehityksen tavoitteiden 
saavuttamiseen, vaan tarvitaan 
avunantajien pohjan laajentamis-
ta, kehittyvien maiden omien re-
surssien parempaa hyödyntämis-
tä sekä yksityisiä rahoitusvirtoja 
ja niiden vivutusta. Tämä on kan-
sainvälinen ilmiö.

- Suomi keskittyy kehitysyhteis-
työssään tulosten tuottamiseen. 
Sopeutusten myötä korostuu tar-
ve käyttää resursseja strategisella 
tavalla. Tuloksellisuus edellyttää 
myös keskeisten riskien tunnis-
tamista ja niiden vaikutusten lie-
ventämistä. Riskienhallinta pysyy 
keskeisenä osana kehitysyhteis-
työrahoituksen toimeenpanoa, 
ja kehitysyhteistyövarojen käyt-
töä valvotaan tehokkaasti, Ta-
vio sanoo.

Ei tukea Venäjän 
sotaa tukeville maille

Jäsenmaat hyväksyivät taan-
noin YK:n tulevaisuushuippu-
kokouksessa laajimman kan-
sainvälisen sopimuksen moneen 
vuoteen. Tavio pitää päätöstä 
osoituksena kansainvälisen sään-
töpohjaisen yhteistyön merkityk-
sestä maailmanlaajuisten haastei-
den ratkaisemisessa.

- Tulevaisuussopimuksen yh-
teydessä sovittiin myös digitaali-
sen kehityksen vahvistamisesta, 
johon suomalaisilla yrityksillä on 
tarjota innovatiivisia ratkaisuja. 
Suomen tavoitteena on Internet-
yhteyden saaminen tulevaisuu-
dessa yhä useampien saatavil-
le asuinpaikasta ja sukupuolesta 
riippumatta. Tämä edistää muun 
muassa taloudellista toimeliai-
suutta, kouluttautumista ja sa-
nanvapautta.

- Kansainvälisen sääntöpohjai-
sen järjestelmän kunnioittami-
nen liittyy kiinteästi tasavertai-
seen kumppanuuteen kehittyvien 
maiden kanssa. Sen osana Suo-
men kahdenvälinen kehitysyh-
teistyö on ehdollistettu siten, että 
maiden tulee ottaa vastaan omia 
palautettavia kansalaisiaan. Suo-
mi ei myöskään tee kahdenvälis-
tä kehitysyhteistyötä niiden mai-
den kanssa, jotka tukevat Venäjän 
hyökkäyssotaa, Tavio painottaa.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT MATTI MATIKAINEN  
JA LEHTIKUVA

"Tämän hallitus-
kauden keskeinen
tavoite on lisätä 
yksityisen 
sektorin osallistu-
mista kehitys-
yhteistyöhön
ja rahoitukseen."



www.perussuomalaiset . f i18 

Tuoreen yliopistotutkimuksen mukaan  maahanmuuttaja-
taustaisista oppilaista 61 prosentilla on niin heikko luku-
taito, ettei heillä katsota olevan riittäviä tietoja ja taitoja 
osallistuakseen täyspainoisesti yhteiskunnan toimintoi-
hin, kuten jatko-opintoihin ja työelämään.

L uku- ja kirjoitustaito on 
ehdoton edellytys sil-
le, että ihminen voi tul-

la osaksi toimivaa yhteiskuntaa. 
Voimakkaana jatkuvan maahan-
muuton myötä lukutaidottomuu-
desta on tullut kasvava osa poh-
joismaista todellisuutta. Pisa 
2022 -tutkimuksen mukaan keh-
noimmillaan vain alle viidennes 
suomalaisten koulujen oppilaista 
osaa lukea edes tyydyttävästi.

Pisa 2022 -tutkimuksen ensi-
tulokset julkaistiin joulukuus -
sa 2023. 

Tutkimuksen yhteydessä tar-
kasteltiin erillisen yliotoksen 

avulla tarkemmin maahanmuut-
tajataustaisten oppilaiden osaa-
mista ja siihen yhteydessä olevia 
tekijöitä. Edellinen vastaava tar-
kastelu tehtiin 2012.

Suomen maahanmuuttajataus-
taisista oppilaista suuri osa oli Pi-
sa-määritelmän 
mukaan heikkoja 
osaajia.

Matematiikas-
sa heikkoja osaa-
jia oli ensimmäisen 
sukupolven maa-
hanmuuttajataus-
taisista oppilais-
ta 58 prosenttia ja 

toisen sukupolven maahanmuut-
tajataustaisista oppilaista 43 pro-
senttia.

Kantaväestön oppilaista heik-
koja matematiikan osaajia oli 22 
prosenttia.

Luettua 
ei ymmärretä

Maahanmuuttajataustaisilla op-
pilailla heikkojen matematiikan 
osaajien osuus ei ollut muuttunut 
tilastollisesti merkitsevästi vuo-

desta 2012. Sen sijaan 
lukutaidossa heikkojen 
osaajien osuus oli kas-
vanut.

Ensimmäisen su-
kupolven maahan-
muuttajataustaisis-
ta oppilaista peräti 61 
prosentilla ja toisen 
sukupolven maahan-

muuttajataustaisista oppilaista 
39 prosentilla oli heikko lukutai-
to 2022. Heikosti ja välttävästi lu-
kevia oli heistä yhteensä 82,2 pro-
senttia.

Maahanmuuttajataustaisten op-
pilaiden lukutaito oli kaikkien 
suomalaisoppilaiden tavoin hei-
kentynyt vuoteen 2012 verrat-
tuna.

Kantaväestönkin 
osaaminen heikkenee

Matematiikassa ja luonnontie-
teissä osaamiserot maahanmuut-
tajataustaisten ja kantaväestön 
oppilaiden välillä olivat kaven-
tuneet. 

Erojen kaventuminen johtuu 
kantaväestön oppilaiden tulos-
ten voimakkaammasta heikkene-
misestä.

Toisen sukupolven maahan-

"Tutkimuk-
seen osallistui 
Suomesta
241 koulua.

Mitä tapahtuu hyvinvointivaltiolle, kun iso osa aik
väestöstä ei pysty jatko-opintoihin tai käymään töissä?

Maahanmuuttajataustaisten oppilaiden heikot oppimistulokset hirvittävät

"Kun koulun 
maahanmuuttaja-
taustaisten osuus 
nousee yli 
20 prosenttiin, 
heikkenevät 
maahanmuuttaja-
taustaisten 
oppilaiden tulokset 
selkeästi."

Oppilaiden prosenttiosuudet lukutaidon eri 
suoritustasoilla maahanmuuttajataustan mukaan

Ei maahan-
muuttajataustaa

Toinen
sukupolvi

Ensimmäinen
sukupolvi

Huippulukutaito

Erinomainen lukutaito

Hyvä lukutaito

Tyydyttävä lukutaito

Välttävä lukutaito

Heikko lukutaito

1,3 0,6 0,0

8,2 2,5 0,9

21,8 9,5 5,4

28,0 20,8 11,5

22,4 27,5 21,4

18,2 39,1 60,8

SUORITUSTASO

Oppilaiden prosenttiosuudet matematiikan eri
suoritustasoilla maahanmuuttajataustan mukaan

Ei maahan-
muuttajataustaa

Toinen
sukupolvi

Ensimmäinen
sukupolvi

Huippuosaaminen

Erinomainen osaaminen

Hyvä osaaminen

Tyydyttävä osaaminen

Välttävä osaaminen

Heikko osaaminen

1,7 0,6 0,4

7,5 3,3 1,8

18,4 9,6 6,9

26,6 17,5 11,9

23,8 25,5 20,8

22,0 43,4 58,1

SUORITUSTASO

Lähde: Opetus- ja kulttuuriministeriö
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muuttajataustaiset oppilaat me-
nestyivät kaikilla arviointialueilla 
ensimmäisen sukupolven maa-
hanmuuttajataustaisia oppilaita 
paremmin.

Osaamistasoltaan heikoilla op-
pilailla ei OECD:n määritelmän 
mukaan katsota olevan riittäviä 
tietoja ja taitoja osallistuakseen 
täyspainoisesti yhteiskunnan toi-
mintoihin, kuten jatko-opintoi -
hin ja työelämään.

10 000 oppilaan 
osaaminen tutkittiin

Tutkimukseen osallistui Suo-
mesta 241 koulua ja 10 239 oppi-
lasta. Aineistossa oli yhteensä 1 
866 (noin 18 %) maahanmuutta-
jataustaista oppilasta, joista 1 060 
oli ensimmäisen sukupolven ja 
806 toisen sukupolven maahan-
muuttajataustaisia oppilaita.

Yliotos ei vaikuta itse Pisa-tu-
loksiin, koska maahanmuuttaja-
taustaisten oppilaiden osuus pa-
lautetaan Suomea koskevissa 
tuloksissa vastaamaan suhteellis-
ta osuutta (noin 7 %) koko oppi-
lasaineistossa.

Sosioekonomisessa 
taustassa eroja

Toisen sukupolven maahan-
muuttajataustaisista oppilaista 14 
prosenttia ja ensimmäisen suku-
polven maahanmuuttajataustai-
sista oppilaista vain 8 prosenttia 
sijoittui Suomessa korkeimpaan 
sosioekonomiseen neljännek-
seen.

Kantaväestön oppilailla tämä 
osuus oli 26 prosenttia. Matalim-
paan sosioekonomiseen neljän-
nekseen kuului toisen sukupol-
ven maahanmuuttajataustaisista 

un iso osa aikuistuvasta 
ihin tai käymään töissä?

Ensimmäisen sukupolven 
maahanmuuttajaoppilaista yli 
60 prosentilla heikko lukutaito

oppilaista 43 prosenttia ja en-
simmäisen sukupolven maahan-
muuttajataustaisista oppilaista yli 
puolet eli 52 prosenttia. Kantavä-
estössä osuus oli 23 prosenttia.

Ruotsin tiellä ollaan

Ruotsissa on maan Tilastokes-
kuksen viimeisimmän tutkimuk-
sen mukaan 780 000 työikäis-
tä 16–65-vuotiasta ihmistä, joiden 
luku- ja kirjoitustaidot o vat vaja-
vaiset. Tutkimus on tosin jo van-
ha, ja uudet tulokset tulevat tä-
män vuoden lopussa.

Yleisesti arvioidaan, että uudet 
luvut ovat entisiäkin selvästi syn-
kemmät.

Lukutaidottomuus johtaa väis-
tämättä syrjäytymiseen. Arki ei 
suju, jos ihminen ei pysty maksa-
maan laskuja, käymään kaupassa, 
varaamaan aikaa lääkärille tai yli-
päänsä hankkimaan tietoa uudes-
ta kotimaastaan.

Matematiikka ei kiinnosta

Jyväskylän yliopiston ja opetus- 
ja kulttuuriministeriön (OKM) 
tutkimus tarkasteli vuoden 2022 
Pisa-tutkimuksen valossa maa-
hanmuuttajataustaisten oppilai-
den osaamista ja siihen yhteydes-
sä olevia tekijöitä.

Tutkimuksen mukaan Suomen 
maahanmuuttajataustaisista op-
pilaista suuri osa oli Pisa-määri-
telmän mukaan heikkoja osaajia. 
Matematiik assa heikkoja osaajia 
oli ensimmäisen sukupolven maa-
hanmuuttajataustaisista oppilais-
ta 58 prosenttia ja toisen sukupol-
ven maahanmuuttajataustaisista 
oppilaista 43 prosenttia. Kanta-
väestön oppilaista heikkoja mate-
matiikan osaajia oli 22 prosenttia.

Suuri maahanmuuttaja-
määrä haittaa oppimista

Perussuomalaisten puheenjoh-
taja Riikka Purra  nosti tutki -
muksen esiin viestipalvelu X:ssä.

- Maahanmuuttajataustan op-
pilaista 61 %:lla oli niin heik-
ko lukutaito, ettei riittäviä tietoja 
ja taitoja osallistua täysipainoi-
sesti jatko-opintoihin ja työelä -
mään ole.

- Myös 2. polven maahanmuut-
tajilla lukutaito oli selvästi hei-
kompi kuin oppilailla, joilla ei ole 
maahanmuuttajataustaa.

- Kun koulun maahanmuutta-
jataustaisten osuus nousee yli 20 
prosenttiin, heikkenevät maahan-
muuttajataustaisten oppilaiden 
tulokset selkeästi.

Kielitaitoa ja integroitumista 
pitää voida vaatia

Purran mukaan yhteiskunta ei 
voi vastata ongelmaan kuten tä-
hän asti on tehty.

- Yhteiskunnan vastaus ei 
voi olla lisää oman äidinkie-
len opetusta, lisää tulkkausta, li-
sää omakielisiä uutisia Ylestä, li-
sää kotouttamista, yhä löysempiä 
vaatimuksia.

- Kielitaitoa pitää vaatia ja edel-
lyttää. Kuten muutakin integroi-
tumista. Se on ainoa keino parem-
paan, Purra kirjoittaa.

Tutkimuksen mukaan noin kol-
mannes ensimmäisen ja toisen 
polven maahanmuuttajista pitää 
koulutusta ajanhaaskauksena.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT LEHTIKUVA
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Perussuomalaisten pu-
heenjohtaja, valtiovarain-
ministeri Riikka Purra  

on kutsunut uuden hallituksen 
maahanmuuttopolitiikan kiris -
tyksiä paradigman muutoksek-
si. Kuvaus on osuva, koska pe-
russuomalaisten mukanaolo 
hallituksessa tarkoittaa merkittä-
viä kiristyksiä.

Esimerkiksi turvapaikkajärjes-
telmän hyväksikäyttöä estetään 
tai vaikeutetaan merkittäväs-
ti, maahanmuuttoon kohdistuu 
leikkauksia ja lisäksi maahan-
muuttajien omaa vastuuta kotou-
tumisestaan kasvatetaan.

Uutta maahanmuuttopolitii -
kan linjaa voi myös sanoa yleis-
eurooppalaiseksi, sillä mones-
sa muussakin maassa on tehty 
runsaasti tiukennuksia kansa-
laisten kyllästyttyä tilanteeseen. 
Eurooppalaiset hallinnot ovat 
joutuneet reagoimaan siihen, 

että maahanmuuton ongelmat 
ovat tulleet kansalaisten silmille 
ympäri Eurooppaa.

 
Kielteisen päätöksen 
saaneiden kaistan-
vaihdolle stoppi

 
Huhtikuussa hallitus toi edus-

kuntaan useita maahanmuut-
toa koskevia esityksiä, jotka kos-
kevat kansainvälisen suojelun 
tiukennuksia, maahantulosään-
nösten kiertämisen estämistä, ra-
jamenettelyn käyttöönottoa ja 
vastaanottorahan pienentämistä. 
Lisäksi kansalaisuuslain asumis-
aikaa koskeva esitys eteni edus-
kuntaan.

Heinäkuussa eduskunta hyväk-
syi hallituksen esityksen mukai-
sesti edellytykset kansalaisuus-
lain asumisajan pidentämisestä, 
joka nostaa kansalaistamiseen 
edellytettävän asumisajan viides-

tä vuodesta kahdeksaan vuoteen. 
Asumisajaksi hyväksytään jatkos-
sa vain oleskeluluvalla oleskelu.

Lisäksi eduskunta hyväksyi 
maahantulosäännösten 
kiertämistä estävät laki-
muutokset, jotka koske-
vat esimerkiksi sitä, että 
kielteisen turvapaikka-
päätöksen saaneiden 
henkilöiden niin sanot-
tu kaistanvaihto työpe-
räisen maahanmuuton 
puolelle estetään.

 
Rajalaki vahvisti 
kansallista turvallisuutta

 
Viime kevään huipensi kansal-

lisen turvallisuuden kannalta tär-
keä rajalaki eli laki väliaikaisis-
ta toimenpiteistä välineellistetyn 
maahantulon torjumiseksi. Ra-
jalaki lopulta hyväksyttiin edus-
kunnassa heinäkuussa, ja laki on 

jo nyt voimassa.
Jatkossa laki mahdollistaa väli-

aikaisesti turvapaikanhaun kes-
keyttämisen Suomen rajalla ja 

tulijoiden käännyt-
tämisen esimerkiksi 
turvapaikanhakijoi -
ta välineellistävän 
hybridioperaation 
aikana. Laki on voi-
massa vuoden.

Rajalakia ei pidä 
sekoittaa rajame-
nettelylakiin, joka 
on nyt tullut voi -

maan osana ulkomaalaislakia. Ra-
jamenettelylain tarkoituksena on 
se, että turvapaikkahakemukset 
voidaan käsitellä heti Suomen ra-
jalla tai sen läheisyydessä. Raja-
menettelyn tavoitteena on tehos-
taa perusteettomien hakemusten 
tutkintaa ja kielteisen päätöksen 
saavien hakijoiden nopeaa pa-
lauttamista. Sen tavoite on myös 

Perussuomalaisten työ tuottaa tulosta:

Maahanmuuttopolitiikkaan huomatta

"Kansain-
välisen 
suojelun
lupien kesto
lyhennetään.

Perussuomalaisten hallitusvas-

tuun myötä  Suomen maahan-

muuttopolitiikka on selvästi ki-

ristynyt verrattuna siihen, mitä 

edelliset hallitukset ovat saaneet 

aikaan. Uusi hallitus on tuonut 

eduskunnan käsittelyyn runsaas-

ti maahanmuuttopolitiikan kiris-

tyksiä, joista osa on jo voimassa. 

Lisääkin on tulossa. Maahan-

muuttoon kohdistuu myös leik-

kauksia osana julkisen talouden 

sopeutuksia.
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toimia yhtenä hallinnan työkalu-
na muun muassa välineellistetyn 
maahantulon tilanteissa.

 
Turvapaikasta 
tulee väliaikainen

 
Turvapaikkapolitiikka muuttuu 

huomattavasti tiukemmaksi hal-
litusohjelman tavoitteiden mu-
kaisesti.

Hallitus muuttaa kansainväli-
sen suojelun luonteeltaan väliai-
kaiseksi. Kansainvälisen suojelun 
lupien kesto lyhennetään EU-oi-
keuden mahdollistamaan mini-
miin. Myös Suomessa tehty eri-
tyisen törkeä rikos tai kansallisen 
turvallisuuden vaarantaminen es-
täisi kansainvälisen suojelun saa-
misen. Hallitus antoi lakiesityk-
sen eduskunnalle huhtikuussa.

Lakiesityksessä laajennetaan 
perusteita kansainvälisen suo-
jeluaseman myöntämättä jättä-

miselle, lakkauttamiselle ja pe-
ruuttamiselle. Pakolaisasema eli 
turvapaikka voitaisiin jatkossa 
jättää myöntämättä tai lakkaut-
taa, jos henkilön katsotaan olevan 
vaaraksi yhteiskunnalle, koska 
hän on syyllistynyt erityisen tör-
keään rikokseen.

Pakolaisasema ja toissijainen 
suojeluasema voitaisiin jatkos-
sa lakkauttaa myös silloin, jos 
henkilö aseman saamisen jäl-
keen syyllistyy tai hänen epäil-
lään syyllistyneen rikokseen rau-
haa vastaan, sotarikokseen tai 
rikokseen ihmiskuntaa vastaan 
tai YK:n tarkoitusperien ja peri-
aatteiden vastaiseen tekoon.

Lisäksi toissijainen suojeluase-
ma voitaisiin lakkauttaa, jos hen-
kilö aseman saamisen jälkeen 
tekee törkeän rikoksen.  Toissijai-
nen suojeluasema voitaisiin jät-
tää myöntämättä tai lakkauttaa 
myös silloin, kun olisi syytä olet-

uomattavia kiristyksiä
taa henkilön olevan vaaraksi yh-
teiskunnalle.

 
Kotouttamiseen ja 
vastaanottorahaan 
leikkaukset

 
Maahanmuuttoon kohdistuu 

myös leikkauksia osana julki-
sen talouden tasapainotustoimia.  
Esimerkiksi vastaanottorahan 
määrää on nyt leikattu.

Elokuun alussa voimaan tul-
leella lakimuutoksella vastaan-
ottojärjestelmän piirissä olevien 
vastaanottorahaa ja käyttöra-
haa pienennettiin hallitusohjel-
man mukaisesti perustuslain ja 
vastaanottodirektiivin sallimaan 
minimiin. Muutoksella arvioi -
daan saavutettavan yli 16 miljoo-
nan euron säästöt vuosina 2024–
2025.

Lisäksi myös esimerkiksi ko-
touttamisesta leikataan. Syksyn 

budjettiriihessä hallitus päätti 
leikata valtion kunnille ja hyvin-
vointialueille maksamia kotoutu-
miskorvauksia 58 miljoonaa eu-
roa ensi vuonna.

Eduskunnan syysistuntokau-
della ja kevätkaudella luvassa on 
lisää maahanmuuttopolitiikan ki-
ristyksiä. Eduskuntaan on mää-
rä tuoda kansalaisuuslain toinen 
vaihe, jossa kiristetään muun mu-
assa toimeentuloedellytyksiä ja 
nuhteettomuusedellytystä. 

Perheenyhdistämiseen on tu-
lossa tiukennuksia. Maahantulo-
kieltoa ja säilöönottoa koskevia 
tiukennuksia on myös tulossa.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVA LEHTIKUVA

Perheenyhdistä-
miseen on tulos-
sa tiukennuksia. 
Myös maahantu-
lokieltoa ja säi-
löönottoa koske-
via tiukennuksia 
on luvassa.
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Saksassa vaaditaan muutosta yhteiskunnallisia 
jännitteitä synnyttävään hallitsemattomaan maa-
hantuloon ja siirtolaispolitiikkaan. Mallia etsitään 
nyt m yös Hollannista ja Pohjoismaista.

L injaansa on joutunut 
muuttamaan myös tähän 
asti avoimiin rajoihin ja 

massamaahanmuuttoon vapaa-
mielisesti suhtautunut liittokans-
leri Olaf Scholzin  (sd) johtama 
demarien, vihreiden ja liberaali-
en hallitus.

Paineita maahanmuutto- ja 
siirtolaispolitiikan uudistamisel -
le vain vuotta ennen liittopäivä-
vaaleja tuo maahanmuuttokriit-
tisten puolueiden jymymenestys 
vastikään pidetyissä Thüringe-
nin, Saksin ja Brandenburgin 
osavaltiovaaleissa.

Pelko ja rahapula 
pakottavat muutoksiin

Saksalaisten mielialan muutos-
ta ovat vauhdittaneet erityisesti 
pelko väkivallan lisääntymisestä 
sekä huoli siitä, miten kuntien ja 
kaupunkien voimavarat riittävät 
suurten siirtolaismäärien ylläpi-
toon. Rahat ja voimavarat alkavat 
ovat lopussa.

Asuntopula on Saksassa pahe-
nemassa samaan aikaan kun so-
siaalipalveluja jakamaan on tul-
lut yhä enemmän ihmisiä, jotka 
eivät ole maksaneet koskaan eu-

roakaan sosiaalikassoihin.
Saksan ja samalla EU:n rajat 

turvapaikanhakija- ja siirtolais-
virroille avanneen edellisen liit-
tokanslerin Angela Merkelin  
(CDU) aikana luotu ”tervetuloa”-
kulttuuri haihtuu sitä mukaa kun 
sairausvakuutusmaksut nousevat 
ja monia julkisia palveluja on yhä 
vaikeampi saada.

Saksassa vuosia kristillisdemo-
kraattien, demarien ja vihrei-
den johdolla harjoitetun siirto -
lais- ja maahanmuuttopolitiikan 
muutokseen pakottaa myös maa-
hantulijoiden kasvava yliedus-
tus väkivallassa ja muussa rikol-
lisuudessa.

Maahanmuuttajanuoret 
yhä väkivaltaisempia

Islamisteiksi paljastuneiden 
turvapaikanhakijoiden tekemät 
veriset veitsi-iskut Mannheimis-
sa ja Solingenissa vaikuttivat po-
litiikan asiantuntijoiden mukaan 
merkittävästi viimeisimpien osa-
valtiovaalien tulokseen. Erityisen 
huolestuttavana pidetään mui-
den kuin saksalaisten lasten ja 
nuorten määrän kasvua vakavien 
rikosten tekijöinä.

Saksan keskusrikospoliisin tuo-
reimman tilaston mukaan mui-
den kuin saksalaisten nuorten ja 
lasten osuus rikoksentekijöistä 
kasvoi vuodesta 2022 viime vuo-
teen 24,8 prosentilla vastaavan 
luvun ollessa saksalaisten koh-
dalla 0,9 prosenttia.

Saksan hallitus on valmistellut 
esityksen nykyistä tiukemmasta 
turvapaikkapolitiikasta. Siihen si-
sältyvät muun muassa maahan-
tulijoiden palauttaminen takaisin 
siihen maahan, jossa heidät on jo 
kertaalleen rekisteröity turvapai-
kanhakijoiksi sekä raha-avustus-
ten lopettaminen kaikilta, jotka 
on määrätty karkotettaviksi.

Rajat valvontaan ja 
veitsille kielto

Saksa aloitti syyskuussa kaik-
kien maarajojensa valvonnan. 
Saksan sisäministeri Nancy Fa-
eser (sd) selittää EU:n säännöistä 
poikkeamista hätätilanteella. Ra-
javalvonta on voimassa nykyisellä 
päätöksellä aluksi puoli vuotta.

Hallituksen esitykseen sisältyy 
myös biometristen tietojen käyt-
tö henkilöllisyyden varmistami-
sessa sekä turvapaikkaoikeuden 

poistaminen hakijalta, joka käy 
lomailemassa samassa maassa, 
josta hän on paennut vainoa.

Veitsi-iskujen, joista ulkomaa-
laiset tekevät Saksassa yli puolet, 
ehkäisemiseksi hallitus haluaa 
kieltää veitsien mukaan otta-
misen kansanjuhliin, messuil-
le, urheilutapahtumiin, toreille, 
näyttelyihin sekä julkisiin liiken -
nevälineisiin.

Liittopäivillä suurimman oppo -
sitioryhmän muodostavat kristil-
lisdemokraattinen unioni (CDU) 
ja Baijerin kristillissosiaalinen 
unioni (CSU) vaativat perheiden 
yhdistämisen rajoittamista ja tur-
vapaikanhakijoille maksettavien 
avustusten leikkaamista.

Hakemusten käsittely 
EU:n ulkorajoille

Kristillisdemokraattien ja vih -
reiden hallitsemien Nordrhein-
Westfalenin, Baden-Württem-
bergin ja Schleswig-Holsteinin 
osavaltioiden pääministerit Hen-
drik Wüst  (CDU), Winfried 
Kretschmann  (vihreät) ja Da-
niel Günther  (CDU) vaativat 
turvapaikkakäsittelyn siirtämistä 
EU:n ulkorajoille, vaikka vihreät 

Islamisteiksi paljastuneiden

turvapaikanhakijoiden tekemät

veriset veitsi-iskut Mannheimissa

ja Solingenissa vaikuttavat saksalaisten 

asennemuutokseen.

Avoimien ovien päivät ovat ohi

Hallitsemattomalle
maahanmuutolle 
stoppi Euroopassa
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Saksassa 
kiinniotettuja 
laittomia 
rajanylittäjiä.

sitä hallituksessa vastustaakin.
He vaativat myös rikoksiin syyl-

listyneiden turvapaikanhaki-
joiden ja terroristisiin tekoihin 
valmiiden niin sanottujen vaa-
rantajien karkottamista. Karko-
tukset voidaan käynnistää päämi-
nisterien mukaan myös Syyriaan 
ja Afganistaniin, jonne on jo pa-
lautettu sisäministerin päätöksel-
lä 28 lastenraiskauksiin ja mui-
hin erityisen vakaviin tekoihin 
syyllistynyttä afganistanilaista ri-
kollista.

Hollannissa pian vain 
vuode ja ruokaa

Saksassa seurataan tarkkaavai-
sesti naapurimaiden turvapaik-
kapolitiikkaa. Keskustelussa on 
kiinnitetty erityistä huomiota ra -
janaapuriin Hollantiin ja aikai -
semmin koko Euroopan maa-
hanmuuttajaystävällisimpään 
maahan Ruotsiin, joissa kummas-
sakin puhaltavat oikeiston tuke-
mien porvarihallitusten myötä 
uudet tuulet.

Hollannissa aiotaan puuttua 
ensi vuoden alusta laittomaan 
siirtolaisuuteen ja ei-toivottuun 
maahanmuuttoon, kuten ulko-

maisten opiskelijoiden nopeasti 
kasvaneeseen määrään, nykyistä 
tiukemmin, nopeammin ja rote-
vammilla otteilla.

Hollannin siirtolais -
ministerin Marjolein 
Faberin  mukaan no-
peasti kasvanut tur-
vapaikanhakijoiden ja 
siirtolaisten määrä on 
synnyttänyt yhteiskun-
tarauhaa uhkaavan pai-
neen. Eräs syy on pahe-
neva asuntopula.

Hollanti hakee Unkarin tapaan 
poikkeuslupaa olla noudattamat-
ta EU:n pakolaislakeja.

- Meidän on otettava turvapaik-
kapolitiikka omiin käsiimme, pe-
rustelee ministeri Faber uutta 
linjausta.

Poistumaan määrätyille on Hol-
lannissa luvassa ensi vuoden 
alusta enää suihku, vuode ja ruo-
ka. Heille maksetaan matka ta-
kaisin kotimaahan ja annetaan 
pieni avustus starttirahaksi.

Ruotsi näyttää 
onnistuvan

Ruotsin maahanmuutto- ja siir-
tolaispolitiikan rajua muutosta 

seurataan Saksassa suu-
rennuslasilla. Muut-
tovirran kääntyminen 
lyhyessä ajassa negatii-
viseksi nähdään eten-
kin kristillisdemokraat -
tien piirissä ilmiönä, 
josta myös Saksan kan-
nattaa ottaa opiksi.

- Tämän vuoden vii-
den ensimmäisen kuu-
kauden aikana Ruotsis-
ta poistui 5 700 ihmistä 
enemmän kuin mitä 
maahan saapui. Vas-
taavaa ei ole tapahtu-
nut 50 vuoteen, kertoi 
Ruotsin entinen maa-
hanmuuttoministeri ja 
nykyinen ulkoministe-
ri Maria Malmer Ste -
nergard  medialle.

Määrien uskotaan 
kasvavan, kun Ruot-
si maksaa vuonna 2026 
maasta vapaaehtoises-
ti poistuville maahan-
muuttajille noin 30 000 
euron suuruisen avus-
tuksen. Tähän mennes-
sä muuttokannustin on 
ollut noin 3 500 euroa 
perhettä kohti. Hou-
kuttimen uskotaan vä-
hentävän osaltaan myös 
Ruotsiin maahanmuut-

tajien myötä asettunutta jengiri-
kollisuutta.

Ruotsissa jätettiin vuonna 2023 
miljoonaa asukasta 
kohden 850, Tans-
kassa 387 ja Saksas-
sa 3 900 hakemusta. 
Suomessa anomuk-
sia jätettiin Saksan 
tilastoviraston mu-
kaan miljoonaa asu-
kasta kohden lähes 
saman verran kuin 
Ruotsissa.

Tanska rajoittaa 
rankalla kädellä

Ruotsin lisäksi Saksan kristil-
lisdemokraattien puheenjohta-
ja Friedrich Merz  ja vapaiden 
liberaalien (FDP) puheenjoh-
taja Christian Lindner  etsivät 
Saksan lähes kaaoksen partaalle 
ajautuneelle maahanmuuttopoli-
tiikalle mallia myös Tanskasta.

Tanskan sosiaalidemokraattisen 
hallituksen mallissa sijoitetaan 
poistumaan määrättyjä yksinään 
eläviä maahantulijoita vartioitui -
hin poistumiskeskuksiin. Turva-
paikanhakijoille maksetaan päi-
vässä 7,50 euroa. Jos anomus 

hylätään, niin käteistä ei saa lain-
kaan, vaan ylöspidon saa pelkäs-
tään majoituksen, ruuan ja muun 
materiaalin muodossa.

Turvapaikkaa etsiviltä saa myös 
takavarikoida kulujen kattami-
seksi kaikki arvoesineet, joiden 
arvo ylittää 1 350 euroa. Ghetto-
jen estämiseksi tanskalaisilla alu-
eilla aiotaan rajoittaa muiden 
kuin länsimaisten asukkaiden 
määrä korkeintaan 30 prosenttiin 
alueen asukkaista.

Islanti harjoittaa tiukkaa 
turvapaikkapolitiikkaa

Saksalaisen mallin etsinnäs-
sä on nostettu esiin myös Islanti, 
joka ei ota lainkaan vastaan tur-
vapaikkahakemusta henkilöltä, 
joka on rekisteröitynyt jo jossa-
kin muussa maassa. Jos hakemus 
hylätään, niin maasta on poistut-
tava 30 päivän sisällä.

Ruotsin varapääministeri Ebba 
Busch suositteli Saksan yleis-
radion kakkostelevision ZDF:n 
haastattelussa myös Saksalle ra-
joittavampaa siirtolaispolitiikkaa. 
Hänen mukaansa hädässä aut-
tamiselle on moraalinen velvol-
lisuus, mutta tosiasiassa monilla 
turvapaikanhakijoilla ei ole lain-
kaan todellista suojelun tarvetta.

Myös hyödyt 
huomioitava

Wienin yliopiston siirtolais -
tutkija Judith Kohlenber -
ger varoittaa antamissaan haas-
tatteluissa, että Pohjoismaiden 
tiukentuva turvapaikkapolitiik -
ka ajaa entistä enemmän tulijoi-
ta Saksaan.

Hän ei usko, että turvapaikka-
käsittelyn sijoittaminen koko-
naan kolmanteen maahan, kuten 
Italia parhaillaan suunnittelee 
yhdessä Albanian kanssa, ratkai-
see EU:n siirtolaisongelmaa.

Kohlenbergerin mielestä tur-
vapaikkapolitiikkaa ei pitäisi tar-
kastella yksinomaan turvalli-
suussilmälasien läpi vaan myös 
siitä näkökulmasta, miten Eu-
rooppa ja Euroopan työmarkki-
nat voivat hyötyä kontrolloidusta 
maahanmuutosta.

TEKSTI PERTTI RÖNKKÖ, BERLIINI
KUVA LEHTIKUVA

Ruotsin maahan-
muutto- ja siirto-
laispolitiikan
rajua muutosta
seurataan 
Saksassa 
suurennuslasilla.

"Hollanti 
hakee 
poikkeuslupaa 
olla noudatta-
matta EU:n 
pakolaislakeja.
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Median, politiikan ja kulttuurin eliittiin  kuuluu länsimaissa korkeintaan 20 prosenttia kansasta. 
Tämä luokka on kääntänyt kelkkansa voimalla vasemmalle viimeisten 20 vuoden aikana. Samalla 
eliitti on ajautunut kauas, hyvin kauas keskivertoäänestäjistä. Epäsymmetrinen monikulttuurisuus 
selittääkin kansallismielisen puolueiden jatkuvan voittokulun Euroopan vaaleissa.

Politiikan tutkija ja ex-pro -
fessori Matthew Good -
winin  teoksen Values, 

Voice and Virtue: The New Bri-
tish Politics (2023) mukaan eläm-
me tänään keskellä suurinta eliit-
tiluokan radikalisoitumista sitten 
1960-luvun.  Muutos näkyy suu-
rina ja nopeina heilahteluina po-
liittis ten kansanliikkeiden sekä 
puolueiden kannatuksessa.

Britanniassa on toistaisek-
si vallan kahvassa “ainakin pa-
perilla” tosi voimakas ja tuore 
työväenpuolueen hallitus, jon-
ka enemmistö parlamentissa on 
suurin sitten vuo-
den 1997 vaali-
en. Konservatii-
vipuolue kärsi 
puolestaan viime 
heinäkuussa his-
toriansa pahim-
man vaalitappion.

Miten on mah-
dollista, että kon-
servatiivit nousi-

vat valtaan suuren innostuksen 
myötä ja romahtivat täysin vain 
viisi vuotta myöhemmin?

Konservatiiviäänestäjät 
protestoivat

Goodwinin mukaan kyse on sii-
tä, että vuonna 2019 konserva-
tiivit saivat miljoonia uusia ää-
nestäjiä, jotka eivät tunteneet 
arvojensa olevan edustettuina sil-
loisessa yhteiskunnassa ja poliit-
tisessa todellisuudessa.

- Kaksi kuukautta sitten pide-
tyissä parlamenttivaaleissa mo-

net samoista äänestäjistä 
hylkäsivät konservatii-
vipuolueen, jättivät ää-
nestämättä tai siirtyivät 
Nigel Faragen kansallis-
konservatiivien riveihin, 
Goodwin totesi Suoma-
laisuuden liiton järjes-
tämässä keskustelutilai-
suudessa Helsingissä.

Tilaisuutta isännöi 

kansanedustaja, Suomalaisuu-
den Liiton hallituksen jäsen, pe-
russuomalaisten kansanedustaja 
Onni Rostila .

Maahanmuutto hyödyttää 
hyperglobalisteja

Britanniassa vallitsee Goodwi-
nin mukaan “eliittikonsensus”, 
jonka edustajia on korkeintaan 20 
prosenttia kansasta. Konsensus 
näkyy esimerkiksi laajamittaise-
na maahanmuuttona, josta suurin 
osa edustaa matalan ammattitai-
don ja palkkatason väestöä Eu-
roopan ulkopuolelta.

Kyseistä maahanmuuttoa mää-
rittää “hyperglobalisaatio”, joka 
tarkoittaa kaikkialla maailmassa 
toimivien yritysten jatkuvaa tar-
vetta asettaa oma taloudellinen 
etunsa kansallisten taloudellisten 
etujen edelle.

- Se, mitä nyt olemme viimeis-
ten 15 vuoden aikana nähneet eri-
tyisesti Britanniassa ja muual-

la länsimaissa, on eliittiluokan 
suurin radikalisoituminen sitten 
1960-luvun, Goodwin sanoo.

- Instituutioita hallitsevat ih -
miset ovat siirtyneet niin pitkälle 
kulttuuriv asemmalle viimeisten 
20 vuoden aikana, että he ovat sa-
malla ajautuneet kauas keskiver-
toäänestäjistä.

Valta siirtynyt 
vasemmalle

Tavallisten tallaajien arvot, ku-
ten maahanmuuton vähentämi-
nen ja vahvat kansalliset rajat 
sekä toisaalta avoimuus ymmär-
rettävää vauhtia tapahtuvalle 
muutokselle, tuntuvat unohtu-
neen. Kyse on paljon muustakin 
kuin monikulttuurisuudes ta.

- He ovat avoimia muutoksel-
le mutta haluavat sen tapahtu-
van niin, että kansallinen historia 
ja elämäntapa voidaan säilyttää. 
He hyväksyvät historian monivi-
vahteisuuden, mutta kaiken kaik-

Brittiprofessori 
varoittaa 
woke-eliitin 
ja median 
radikalisoitu-
misesta:

"Britanniassa 
vallitsee 
Goodwinin
mukaan 
“eliitti-
konsensus”.

”He ovat kyvyttömiä 
ymmärtämään 
tavallisia ihmisiä”
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kiaan he uskovat, että ennen teh-
tiin enemmän asioita oikein kuin 
väärin.

Moninaisuus puuttuu 
perinteisestä mediasta

Aiemmin tavallisen taustan pe-
rusnuorikin pystyi astumaan pe-
rinteisen median palvelukseen, 
mutta toisin on tänään. Medialuo-
kasta on tullut eliittioppilaitoksis -
ta valmistuneiden hallitsema, ja 

"BBC on hyvä 
esimerkki  
instituutiosta, 
joka puhuu 
loputtomasti
rotujen ja suku-
puolten moninai-
suudesta."

Ongelmallinen 
enemmistö

Perustavaa laatua ilmiö on se, 
että moni tuntee tänään kuulu-
vansa väärään “identiteettiryh-
mään”. Ihmisiä ei enää välttä-

nämä ihmiset ovat lähtöisin etu-
oikeutetuista perheistä.

- BBC on hyvä esimerkki insti-
tuutiosta, joka puhuu loputto-
masti rotujen ja sukupuolten mo-
ninaisuudesta, muttei koskaan 
sosiaaliluokan, koulutustaustan 
tai poliittisen ideologian moni-
naisuudesta.

- Perinteisessä mediassa ei ole 
moninaisuutta, Goodwin pamaut-
taa.

 Rivi-ihmiset siten vain seuraa-
vat mediaa ja ihmettelevät, “mis-
sä ovat minun laillani puhuvat ih-
miset” kyseisissä instituutioissa.

mättä kohdella samalla tavoin 
kunnioittavasti, jos he kuuluvat 
sellaiseen ryhmään kuin “hetero, 
valkoinen, mies tai konservatiivi”.

Britanniassa on koittanut “epä-
symmetrisen monikulttuurisuu -
den aika”, jonka mukaan suuri 
osa eliittiluokista pitää Goodwi-
nin mukaan rotu-, seksuaali- tai 
sukupuolivähemmistöjä moraa-
lisesti ylivertaisina ja erityisen 
kiinnostavina, kun taasen kansan 
enemmistö on ongelmallista, epä-
luuloista, moraalisesti huonom-
paa ja jopa rasistista väkeä.

- Jos olette poliittisen spekt-

rin konservatiivisella puolella ja 
saatte äänestäjät liikkeelle maini-
tun muutoksen myötä, teidän on 
paras tehdä sellaista politiikkaa, 
joka heijastaa heidän arvojaan, 
Goodwin sanoo ja jatkaa:

- Jos ette tee niin, he jättävät 
teidät.

Ristiretki kansallismielisiä 
vastaan jatkuu

Tilaisuuden toinen puhuja oli 
eduskuntatutkimuksen keskuk-
sen johtaja, poliittisen historian 
professori M arkku Jokisipilä . 
Hän kävi omassa puheenvuoros-
saan läpi woke-ilmiötä, perus-
suomalaisten vaikutusta ylipään-

sä sekä median ja politiikan laajaa 
kuvaa.

- Ainakin osa mediasta ja aka-
teemisesta väestä on yhä ristiret-
kellä kansallismielisiä populiste-
ja vastaan Suomessa sekä muualla 
Euroopassa, ja Trump  on tietys-
ti tässä voimakkaasti esillä myös, 
Jokisipilä kuvailee.

Molemmat osapuolet taistelevat 
“totuusmonopolista” ja syyttävät 
toista valehtelusta sekä kaiken-
sorttisten salaliittoteorioiden le -
vittämisestä. Tilanne on vain pa-
hentunut kymmenessä vuodessa.

“Liberaalin eliitin 
väitteet naurettavia”

Yhteiskuntamme liberaali eliit-
ti on Jokisipilän mielestä edelleen 
haluton keskustelemaan niistä ta-
loudellisista, sosiaalisista ja po-
liittisista syistä, jotka ovat kan-
sallismielisten voimien nousun 
taustalla.

- Sen sijaan he puhuvat jatku-
vasti rasismista, naisvihasta, is-
lamofobiasta, ultrakonservatii-
visten ja ääriliikkeiden uhasta 
demokratialle.

Perussuomalaiset on Jokisipi-
län mukaan täydellinen esimerkki 
tästä. Monet toimittajat ja akatee-
miset tahot leimaavat puolueen 
äärioikeistolaiseksi liikkeeksi, 
vaikka se on nyt hallituspuolue. 
Tämä on jopa uhka demokratialle 
ja suomalaiselle oikeusvaltiolle.

- Omasta mielestäni väitteet 
ovat lähes naurettavan liioiteltuja 
ja täysin irrallaan poliittisen kult -
tuurin todellisuudesta sekä koa-
litiohallituksestamme, Jokisipi -
lä painottaa.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT MATTI MATIKAINEN JA 
LEHTIKUVA

Markku Jokisipilä, Matthew Goodwin 
ja Onni Rostila keskustelivat wokesta 
ja mediasta.

- Ainakin osa mediasta ja 
akateemisesta väestä on yhä 
ristiretkellä kansallismielisiä 
populisteja vastaan, Markku 
Jokisipilä sanoi.
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Yrittäjänä Lapissa toimiva Kalervo Lehto:

Aikoinaan yksityisyrittäjäksi ryhtynyt Kalervo Lehto on kiitollinen siitä, että on saanut olla terveenä ja pystyy tekemään 
töitä vielä 72-vuotiaana. Alussa suuri yritysvelka jopa hirvitti, mutta sekin on saatu jo ajat sitten maksettua pois.

L apissa asuva 72-vuoti-
as yksityisyrittäjä Kaler -
vo Lehto  on vielä täysil-

lä työelämässä mukana. Ennen 
yksityisyrittäjyyttään Lehto oli 
sähköistämässä junaverkkojam-
me välillä Tampere–Hämeenlin-
na–Helsinki. Jälkimmäinen ra-
taosuus oli ensimmäinen, mikä 
Suomeen rakennettiin. Hämeen-
linna–Helsinki-radan avajaisia 
vietettiin vuonna 1862.

- Urani junien parissa alkoi 
22-vuotiaana, kun johtomesta-
ri Laatta  kysyi, että kiinnostai-
siko lähteä Hämeenlinnaan, he 
kun tarvitsevat kipeästi kavereita 
sinne. Sanoin, että en tiedä alas-
ta mitään. Kyllä me opetetaan, 
Laatta vastasi minulle. Siitä se 
lähti liikkeelle, Lehto kertoo.

Lehto työskenteli Sähköradat 
Ay:n kirjoilla. Hommaa riitti pe -
rustusvaiheesta aina muuntajien 
sekä kytkin- ja syöttöasemien te-
kemiseen.

Ennen sähköistämistä ju-

nat liikkuivat dieselin voimalla. 
Muutos oli suuri, eikä pelkästään 
ympäristönäkökohdat huomi-
oiden, vaan ju-
nat myös kulki-
vat aikaisempaa 
nopeammin. Va-
hingoiltakaan 
tosin ei vältytty.

- Muistan, kun 
teimme hommia 
paikassa, jon-
ka piti olla jän-
nitteetön. Josta-
kin syystä sitä ei ollut kuitenkaan 
kytketty pois. Työmaalla piti olla 
maadoitukset, mutta jotakin vir-
hettä siinäkin oli, ja virta pää-
si kiertämään maadoitukset. Voi-
makasta jännitettä lähellä oleva 
ihminen paloi kuoliaaksi. En ol-
lut kaukana turmapaikasta. Se 
olisi voinut sattua kenen tahan-
sa kohdalle.

Työskenneltyään aikansa Säh-
köradat Ay:n palveluksessa Ka-
lervo siirtyi VR:n huoltoryhmään 

”Teen töitä niin kauan 
kuin terveyttä piisaa”

Kalervo Lehto kalastusreissul-
la Norjassa Skibotnissa saalii-
na turska.

huoltamaan sähkörataverkos-
toa. Toimialueena oli tällä kertaa 
koko Suomi.

Vapaus vei 
yksityisyrittäjäksi

 
Toimittuaan vuo-

sia VR:llä Kalervo al-
koi pohtia yksityisyrit -
täjäksi ryhtymistä, siinä 
kun sai olla oman työn-
sä herra. Hän päätti ryh-
tyä rakennusmieheksi. 

Rakennushommat alkoivat tutus-
ta Hämeenlinnasta. Siitä työsar-
ka alkoi laajeta. Helsingissä hän 
urakoi kahden suuren kerrosta-
lon laattatyöt ja osallistui suu-
ren vanhainkodin rakentamiseen. 
Tunnolliselle ja pätevälle kaveril-
le riitti kysyntää.

 - 1990-luvun alkupuolella pää-
tin ottaa lainaa, perustin yrityk-
sen nimeltä Nietostuvat ja ostin 
Lapista aivan pystymetsästä He-
tasta maapalstan, jonka ensin rai-

vasin ja rakensin sitten pääraken-
nuksen, jossa itse asun ja viereen 
toisen, jota vuokraan turisteille.

Pihalla turisteja ilahduttamas-
sa on myös kota, jossa voi sau-
nan jälkeen käydä grillaamassa ja 
makkaraa syömässä. Saunoja on-
kin joka lähtöön, peräti kolme. 
Lammen rannalla oleva sauna on 
kaikista suosituin.

- Retkeilen luokseni tulleiden 
turistien kanssa ja autan heitä, 
missä he apua vain tarvitsevat. 
Suomalaisten lisäksi vieraita tu-
lee Pohjoismaista ja myös Euroo-
pasta, kuten Ranskasta, Italiasta, 
Unkarista ja Saksasta. Monet vie-
raistani tulevat uudestaan, kuten 
eräskin saksalainen pariskunta. 
Meistä on tullut vuosien saatossa 
hyvät ystävät. Toisinaan he käy-
vät jopa kaksi kertaa vuodessa.

Innokas Norjan ystävä

Kalervon maapaikan lähellä on 
monta hyvää kalastuspaikkaa, 

"Suomalaisten 

lisäksi vieraita 

tulee myös 

Euroopasta.
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jonne turistit myös suuntaavat. 
Ainoastaan viidensadan metrin 
päässä virtaa vuolas joki. Lähi-
järville vieraat suuntaavat joko 
omilla tai vuokra-autoilla, tai jos 
he tarvitsevat opasta, porukka 
pakkautuu Kalervon autoon ja 
sitten vain menoksi.

- Tyhjin käsin näiltä reissuilta 
ei tarvitse koskaan tulla takaisin. 
Joista ja järvistä nousee aina ka-
laa: ahventa, harjusta, siikaa, jos-
kus taimenkin ja haukea.

 Yksi syy siihen, miksi Kaler-
vo osti maapaikan Hetasta, on 
Norjan läheisyys. Hän kun on in-
nokas Norjan ystävä. Jäämeren 
rannat vetävät myös miestä puo-
leensa kalastamaan. Hän on kier-
tänyt Norjan vuonoja liki neljä-
kymmentä vuotta, joko ystävien 
tai turisten kanssa.

- Olen vienyt heitä muun mu-
assa Vesisaareen ja Pykeijaan, 
jota kutsutaan leikkisästi myös 
Pikku-Suomeksi, sillä yllättä-
vän moni osaa siellä suomea. Se 
johtuu siitä, että Pykeijassa asuu 
paljon suomalaisten jälkeläisiä, 
jotka lähtivät 1800-luvun loppu-
puolella nälkää pakoon. Tuohon 

aikaan siellä ei norjalla tahtonut 
pärjätäkään. Vesisaaressa kaup-
piaittenkin oli pakko opetella 
suomea, jos mieli tehdä kauppo-
ja suomalaisten kanssa.

Ruska-aika kiireistä
 
Kalervo Lehto on kiitollinen 

siitä, että on saanut olla terveenä 
ja pystynyt tekemään töitä. Alun 
suuri velka, joka joskus jopa hir-
vitti, on sekin saatu jo ajat sitten 
maksettua pois.

- Se on ihan reilulla ja raa’alla 
työnteolla lyhennetty. Ei millään 
kepulikonsteilla. Niin kauan kuin 
intoa ja terveyttä piisaa aion jat-
kaa tässä hommassa. Huomen-
nakin olen menossa ystävälleni 
tekemään lattiaremonttia ja sen 
jälkeen Enontekiölle korjaamaan 
hotellille paikkoja.

Tämän jälkeen Kalervo joutuu 
lähtemään Ylläkselle muutamak-
si päiväksi lomalle, sillä hän on 
vuokrannut omankin asuntonsa 
turisteille.

- Nyt on ruska, ja se on kiireistä 
aikaa Lapissa. Tänne tulee pal-
jon turisteja.

Kalervon lempiharrastuksia 
ovat kalastus ja tanssi. Tansseissa 
hän kiertää elämänkumppanin-
sa Päivin  kanssa. Loka-marras-
kuun vaihteessa he lähtevät hy-
vin ansaitulle kuukauden lomalle 
Espanjan aurinkoon.

- Saa vähän ladata akkuja, käy-
dä pyörähtelemässä tanssilatti-
alla, ja sitten jaksaa taas painaa 
pitkää päivää.  Täällä Lapis-
sa on aivan oma tunnelmansa. 
Sanotaanhan laulussakin: ”La-
pin luonto luo outoa taikaa, se 
on kaunis ja vertaamaton. Rin-
ne tunturin kauaksi hohtaa, rus-
ka loistossaan kuin satu on.” Al-
lekirjoitan tämän laulun sanat 
täysin.

Välimatkat unohtuvat 
maisemia ihaillessa

Ainut haittapuoli Lapissa asu-
misessa on, että etelän työkoh-
teisiin on matkaa. Siihen on Ka-
lervo kuitenkin kymmenien 
vuosien saatossa tottunut. Ja vä-
limatkat unohtuvat, kun Kaler-
vo herätessään katsoo ulos olo-
huoneen ikkunasta. Sieltä siintää 

Ounastunturi, joka on kuin elävä 
huoneentaulu. Sen maisema elää 
joka päivä.

- Kuten laulussa edellä sanot-
tiin, vaikka tunturi on seitsemän 
kilometrin päässä, näen rinteen 
tänne asti aivan selvästi. En ole 
koskaan katunut sitä, että ostin 
palstan ja muutin tänne Lappiin. 
Teen näitä hommia niin kauan 
kuin terveyttä piisaa. Saan elää 
hyvin vaiherikasta ja antoisaa 
elämää, joka on antanut samal-
la minulle ystäviä niin Suomesta 
kuin ulkomailtakin.

TEKSTI TARJA LAPPALAINEN
KUVAT iSTOCK-PHOTO�JA 
KALERVO LEHDON KOTIALBUMI

Kalervon turistit Saksasta, 
Armim ja hänen vaimonsa 
Ellen. Heistä on vuosien saa-
tossa tulleet hyvät ystävät 
Kalervon kanssa.

Kalervo Lehdon rakentama hirsimökki, jota hän vuokraa turisteille. 
Rakentaja�itse seisoo mökin edessä.

"Saan elää hyvin vaiherikasta ja 

antoisaa elämää, joka on antanut 

samalla minulle ystäviä niin 

Suomesta kuin ulkomailtakin."

Yksi syy siihen, 
miksi Kalervo
osti maapaikan 
Hetasta, on
Norjan läheisyys.



www.perussuomalaiset . f i28 

Median klikkiotsikoiden kautta  politiikasta välittyy 
usein riitaisa vaikutelma, joka ei kerro koko todelli-
suutta yhteisten asioiden hoidosta. Perussuomalaisten 
puheenjoh taja, valtiovarainministeri Riikka Purra kut-
suukin kansaa perussuomalaisten tapahtumiin, mikäli 
kiinnostaa tie tää, mitä politiikassa oikeasti tapahtuu. 

Syysaurinko lämmitti Mik -
kelin Kirkkopuistoon ke -
rääntynyttä runsaslukuista 

kansaa perussuomalaisten kunta- 
ja aluevaalitapahtumien aloitusti-
laisuudessa.

Teltoilla tarjoiltiin v astapaistet-
tuja lettuja. Tällä kertaa paikalla 
kuultiin myös liv emusiikkia, jota 
esitti harmonikkataituri, mik -
keliläinen kansanedustaja Jaa-
na Strandman .

Videotervehdys 
Mannerheimin patsaalta

Mikkelissä puhui myös valtio-
varainministeri, perussuomalais-
ten puheenjohtaja Riikka Purra , 
joka ennen puistovierailua julkai-
si aurinkoisen videon Manner-
heimin patsaalta.

Median klikkiotsik oiden väli-

tyksellä valtakunnanpolitiikan ta-
pahtumista välittyy usein riitaisa 
vaikutelma, joka ei kerro koko to-
dellisuutta Suomen yhteisten asi-
oiden hoidosta.

Videolla Purra vinkkaakin kan-
salle, että perussuomalaisten ta-
pahtumissa kannattaa käydä jo 
siitä syystä, mikäli kiinnostaa tie-
tää, mitä politiikassa oikeasti ta-
pahtuu.

- Pysy kuulolla, ja tutustu sii-
hen, mitä sanottavaa meillä oi-
keasti on.

Talouden vahvistaminen 
kysyy kanttia

Talousuutisten otsikot ovat vii-
me aikoina olleet synkkiä. Valtio-
varainministeri Purra kuitenkin 
vakuuttaa, että parempaan suun-
taan ollaan menossa.

Perussuomalais-
ten Etelä-Savon 
piirin puheen-
johtaja Raimo 
Heinänen pitää 
Naton tuloa 
Mikkeliin upeana, 
turvallisuutta 
lisäävänä asiana.

"Hallituksella on 
vakaa linja,  jolla 
sekä korjataan 
julkista taloutta 
että huolehditaan 
kasvusta."

Perussuomalaisten kunta- ja alue-
vaalitapahtumille startti Mikkelissä

”Haluamme, että 
Suomi tästä nousee”

- Hallituksella on vakaa linja, 
jolla sekä korjataan julkista ta-
loutta että huolehditaan kasvus-
ta, siitä, että meille syntyisi uusia 
yrityksiä ja uutta myytävää niin, 
että pääsemme tästä aneemisuu-
desta eteenpäin.

Hallitus pyrkii vahvistamaan 
Suomen taloutta ja vakautta-
maan velkasuhteen vaalikauden 
loppuun mennessä. Purra muis-
tuttaa, että talouden suurien 
muutoksien tekeminen kohti pa-
rempaa vaatii kärsivällisyyttä.

- Haluamme, että Suomi täs-
tä nousee. Tehtävä ei ole helppo, 
eikä se tapahdu tuosta noin vain. 
Saattaa jopa olla, että monien te-
kemiemme toimien vaikutukset 
osuvat vasta seuraavalle hallitus-
kaudelle.

- Toivottavasti järkipuolueet 
saavat jatkaa seuraavallakin halli-

tuskaudella, koska kaikki ei vielä 
tule tässä valmiiksi. Ihan hetkes-
sä ei ole mahdollista korjata vuo-
sikymmenien velkaantumista, jär-
jestelmän paisumista sekä sitä, 
että talouskasvua ei ole juuri ol-
lut. Kaikki tämä vaatii pitkäjän-
teistä työtä. Poliitikoilta se vaatii 
sitä, että kantti kestää.

Suomeen tänä vuonna 
yli 4 000 kilometriä 
uutta asfalttia

Kanttia tarvitaan, koska halli-
tus tekee töitä koko Suomen ja 
maamme tulevaisuuden hyväk-
si, ei pelkästään talouden vahvis-
tamiseksi vaan monessa muussa-
kin asiassa.

- Hallitus toteuttaa nyt tiukkaa 
maahanmuuttopolitiikkaa ja upe-
aa liikennepolitiikkaa, Purra sa-
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Kansanedustaja Jaana Strandman iloitsee Naton 
alaesikunnan saamisesta Mikkeliin.

Talousuutisten 
otsikot  ovat viime
aikoina olleet 
synkkiä. Riikka 
Purra kuitenkin
vakuuttaa, että 
parempaan 
suuntaan ollaan 
menossa.

noo ja viittaa siihen, että tämä 
hallitus ei edeltäjänsä tavoin enää 
kurita autoilijoita.

Hallitus purkaa teiden korjaus-
velkaa, ja asfalttikesä 2024 olikin 
vilkkain vuosikausiin, sillä tänä 
vuonna Suomeen saatiin 
yli 4 000 kilometriä uut -
ta asfalttia.

- Asfaltti tuoksuu koko 
maassa, tärkeitä juttu-
ja. Tälläkin pyritään sii-
hen, että tulevaisuu-
dessa asiat ovat meillä 
paremmin.

Nato tulee Mikkeliin

Perussuomalaisessa talouspo-
litiikassa huomioidaan selvästi 
myös sukupolvien välinen oikeu-
denmukaisuus.

- Tulevien sukupolvien ei tar-

vitse kohtuuttomasti maksaa sii-
tä, että tässä maassa on eletty 
kuin hunningolla ja lisätty me-
noja enemmän kuin tulojen puo-
lesta olisi ollut mahdollista, Pur-
ra sanoo.

Puolustusliitto N ato 
vahvistaa rakentei-
taan lähitulevaisuudes-
sa Mikkelissä. Naton 
maavoimien Mikke -
lin alaesikunta tulee si-
joittumaan Mikkelin 
Karkialammelle, jossa 
sijaitsee Suomen Maa-
voimien esikunta.

Purra näkee Naton läsnäololla 
suuren positiivisen merkityksen 
paitsi Mikkelin myös koko Suo-
men kannalta.

- On erittäin hienoa, että Mikke-
liin avautuu uusi puolustuspoliit-
tinen mahdollisuus, Purra sanoo 

ja arvioi Nato-alaesikunnan tuo-
van mukanaan myös aluetalou-
dellista buustia Etelä-Savoon.

Lisää kaupungin 
elinvoimaisuutta

Samoilla linjoilla on perussuo-
malaisten kansanedustaja Jaana 
Strandman, joka pitää Naton tu-
loa Mikkeliin erinomaisena asi-
ana.

- Erinomainen asia Mikkelille, 
joka on historiallisestikin sotiem-
me päämajakaupunki.

Mikkeli toimi päämajakaupun-
kina sisällissodan loppuvaiheessa, 
jolloin hallituksen joukkoja joh -
tanut Mannerheim  siirsi pääma-
jan Pohjanmaalta Mikkeliin koh-
ti Karjalaa. 

Niin ikään marraskuussa 1939 
alkanut talvisota merkitsi Mikke-
lille keskeistä asemaa, kun Suo-
men armeijan päämaja siirret-
tiin sinne.

Strandmanin mukaan Mikkeli 
on myös strategisesti sijainniltaan 
soveltuva lähellä itärajaa, joten 
Mikkelin valinta Naton rakenteil -
le ei liene sattumaa.

- Maavoimien esikunta Mikke-
lissä jo onkin, mikä tuo mukanaan 
monenlaisia synergiaetuja. Ra-
kenteitakin on pitkälti valmiina. 
Nato tuo myös kansainvälisyyt-
tä ja elinvoimaa paitsi kaupunkiin 
myös koko Etelä-Savoon.

Yhteys Yhdysvaltoihin 
vahvistuu

Perussuomalaisten valtuuston 
jäsen Mikkelissä ja Etelä-Savon 
piirin puheenjohtaja Raimo Hei -
nänen pitää Naton tuloa Mikke-
liin upeana, turvallisuutta lisäävä-
nä asiana. Heinänen nostaa myös 
esille Mikkelin synergiaedut Na-
ton toiminnoille.

- Jos johonkin, niin Mikk eliin 
Nato sopii erinomaisesti. Meillä-
hän on jo maavoimien esikunta 
täällä valmiiksi.

Jo pitkälle kolmatta vuotta hyök-
käyssotaa Ukrainassa käyvälle Ve-
näjälle Naton rakenteiden vahvis-
tuminen lähettää selkeän viestin.

- Vaikutus itärajan suuntaan 
on selkeä: he tietävät, että Suo-
men itärajalla valmistaudutaan sa-
taprosenttisesti itärajan turvaa-
miseen, Heinänen sanoo ja pitää 
myös myönteisenä komentoraken-
netta, jossa Mikkelin Nato-esikun-
ta sijoittuu Yhdysvaltojen Norfol -
kin alaisuuteen.

- Yhdysvallat on kuitenkin Naton 
johtava valtio. Uusi Mikkelin esi-
kunta vahvistaa jo olemassa olevaa 
yhteyttä samalla Yhdysvaltojen 
kanssa solmitun DCA-sopimuksen 
kanssa, Heinänen sanoo.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT MATTI MATIKAINEN

""Hallitus 
toteuttaa 
nyt upeaa 
liikenne-
politiikkaa."
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Ensi kevään kuntavaalit lähestyvät kovaa vauhtia, ja myös perussuomalaisten 
ehdokashankinta on lähtenyt hyvin käyntiin. Perussuomalaisten puoluesihteeri 
Harri Vuorenpää pitää ensiarvoisen tärkeänä, että jokaiseen Suomen kuntaan 
saadaan mahdollisimman paljon perussuomalaisesti ajattelevia päättäjiä.

Kuntavaalien ehdokashankinta täydessä vauhdissa:

Kuntiin on saatava 
mahdollisimman paljon 
maalaisjärjellä ajattelevia 
perussuomalaisia päättäjiä

Puoluesihteeri Harri Vuo -
renpää kannustaa jokais-
ta perussuomalaisesti 

ajattelevaa, joka tuntee poltet-
ta päästä vaikuttamaan oman 
kuntansa asioihin, liittyivät ne 
sitten kaavoitukseen, varhais-
kasvatukseen, kouluihin, turval-
lisuuteen tai ihan mihin tahan-
sa kunnan päätösvallassa olevaan 
asiaan, lähtemään mukaan vaa-
leihin päästäkseen itse vaikutta-
maan niihin.

- Me haluamme, että suoma-
laisissa kunnissa olisi mahdolli-
simman paljon perussuomalai-
sesti ajattelevia päättäjiä, jotka 
eivät ole hirttäytyneet mihinkään 
ideologiaan vaan ajattelevat asi-
oista pragmaattisesti maalaisjär-
jellä ja pystyvät tarvittaessa myös 
tekemään vaikeitakin päätöksiä 
ja pitämään omien kuntalaisten-

sa puolia, Vuorenpää kertoo.

Ehdokkaita tulee 
kiihtyvään tahtiin

Kuntavaaleissa on kysymys 
kuntien tulevaisuudesta ympä-
ri Suomen. Sen vuoksi on erittäin 
tärkeää saada mahdollisimman 
paljon perussuomalaisia päättä-
jiä kuntiin vaikuttamaan ruohon-
juuritasolla, missä päätetään hy-
vin arkisista, suoraan ihmisten 
arkeen liittyvistä asioista.

- Ehdokashankinta on nyt läh-
tenyt hyvin kiihtyvään vauh-
tiin. Kesä oli hiljaista jopa vä-
hän tarkoituksellakin. Meillähän 
oli kahdet valtakunnalliset vaa-
lit kuuden kuukauden sisällä, jo-
ten tarkoituksella rauhoitimme 
niiden jälkeen vähän tahtia, jotta 
kaikki pääsivät kesäksi hengäh-

"Kuntapäättäjältä 
vaaditaan
kärsivällisyyttä, 
yhteistyökykyä ja
kykyä tulla toimeen 
erilaisten ihmisten
kanssa."

tämään. Sen jälkeen on työt aloi-
tettu, ja kyllä nyt huomaa, että 
ehdokkaita tulee kiihtyvään tah-
tiin. Siinä mielessä näyttää hyväl-
tä, Vuorenpää pohtii.

- Lähdemme parantamaan edel-
listen kuntavaalien tulosta ja en-
tisestään vakiinnuttamaan omaa 
paikkaamme vahvana kuntapuo-
lueena ympäri maan.

Jokainen on asiantuntija 
jossain asiassa

Jos tuntee paloa päästä vaikut-
tamaan, haluaa lähteä ehdolle 
vaaleihin ja tuntee paikallisia pe-
russuomalaisia, niin kannattaa 
olla yhteydessä heihin ja oman 
kunnan paikallisyhdistykseen. 
Jos ei tunne ketään, niin kaikkein 
helpoin tapa on mennä puolueen 
nettisivuille ja täyttää sieltä kaa-

vake ”Lähde ehdolle” -sivulta.
Toisinaan kuntavaaliehdok-

kaaksi lähtemistä miettivä kunta-
lainen voi kokea vaaliehdokkuu-
den kynnykseksi epäilyt omasta 
osaamisestaan tai kokemukses-
taan. Heille Vuorenpää haluaa sa-
noa, että jokainen on asiantuntija 
jossain asiassa. Omasta kokemuk-
sesta ja taustasta riippuen jokai-
selle on syntynyt jonkinlainen 
käsitys jostain politiikkaan liitty -
västä asiasta.

- Yrittäjä on asiantuntija yritys-
asioissa, hoitaja tietää sote-asi-
oista ja työtönkin tuntee työl-
lisyyspalvelut paremmin kuin 
muut. Kaikki nämä asiat ovat sel-
laisia, että niitä tarvitaan kun-
tapolitiikassa. Rohkeasti vain 
mukaan, koska kaikkia näitä nä-
kemyksiä tarvitaan, Vuorenpää 
kannustaa.

"Lähdemme 
parantamaan  
edellisten
kuntavaalien tulosta 
ja entisestään
vakiinnuttamaan 
omaa paikkaamme 
vahvana kunta-
puolueena."

"Se, että meillä 
on ehdolla  
kaikenlaisia ihmi-
siä kaikenlaisista 
taustoista on 
hyvä asia vaalien 
lopputuloksen
kannalta."
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- Kuntapäättäjältä vaaditaan 
kärsivällisyyttä, yhteistyökykyä ja 
kykyä tulla toimeen erilaisten ih-
misten kanssa. Sekin auttaa, jos 
kykenee omaksumaan tietoa ja 
oppimaan uusia asioita nopeasti.

Ehdokkaiden kerääminen 
on rankkaa työtä

”Lähde ehdolle” -kampanja 
aloitettiin syksyllä, ja perussuo-
malaisilla on jo ollut tv-mainok-
sia ja myös sosiaalisessa mediassa 
on tehty kampanjaa kuntavaalien 
eteen. Myös piirit ja paikallisyh-
distykset ovat aktivoituneet haa-
limaan ehdokkaita.

Vuorenpää tietää, että hyvien 
ehdokkaiden kerääminen kun-
tavaaleihin on rankkaa työtä, ja 
ensi kevään kuntavaalien tulos 
riippuu hyvinkin pitkälle siitä, 

kuinka hyvät, laajat ja monipuo-
liset ehdokaslistat saadaan ase-
tettua.

- Siihen tietysti pyritään. Totta 
kai teemme myös niin valtakun-
nallisesti kuin paikallistasolla-
kin vahvat kuntavaalikampanjat 
sen eteen, että perussuomalainen 
viesti puhuttelisi äänestäjiä, Vuo-
renpää sanoo.

Äänestäjille mahdollisimman 
paljon vaihtoehtoja

Ehdokaslistojen mahdollisim-
man suuri kattavuus ja monipuo-
lisuus on tärkeää, jotta äänestä-
jillä olisi mahdollisimman paljon 
valinnanvaraa. Kattavat listat vai-
kuttavat tietysti hyvin pitkäl -
ti myös kuntavaalien lopputulok-
seen, mutta asian pääpointtina on 
tarjota äänestäjille mahdollisim-

man paljon vaihtoehtoja erilais-
ten ehdokkaiden muodossa.

- Ihmiset ylipäänsä äänestävät 
totta kai puoluetta ja tietynlaisia 
arvoja, mutta myös sellaisia ih-
misiä, joihin he itse samaistuvat. 
Se, että meillä on ehdolla kaiken-
laisia ihmisiä kaikenlaisista taus-
toista erilaisilla osaamisalueilla, 
on hyvä asia vaalien lopputulok-
sen kannalta, Vuorenpää selittää.

Ehdokkaille tarjolla 
monenlaista tukea

Puolue tarjoaa ehdokkaille mo-
nenlaista tukea heidän vaalikam-
panjoissaan. Paikallisyhdistyk-
sissä ja piireissä on kokeneita 
ihmisiä, jotka vastaavat vaali-
en eteenpäinviemisestä ja autta-
vat erilaisissa käytännön asioissa. 
Perussuomalaisilla on myös joka 

piirissä palkatut vaalityöntekijät, 
jotka aloittavat työnsä lokakuus-
sa ja auttavat ehdokkaita omal-
ta osaltaan.

- Totta kai myös muu organisaa-
tio auttaa, kuten järjestösihteerit 
ja puoluetoimisto. Luonnollises-
ti jaettavaksi tulee myös vaalima-
teriaalia, kuten vaalilehteä. Puo-
lue tekee vaalikampanjan, joka 
tietenkin tukee kaikkia ehdokkai-
tamme. Tuemme ehdokkaitam-
me niin paljon kuin ikinä pystym-
me, se on aivan selvä, Vuorenpää 
vakuuttaa.

Kampanjoida voi 
monella eri tavalla

Ehdokkaat voivat tehdä omaa 
vaalikampanjaansa monella eri 
tavalla. On vaalitilaisuuksia, joi-
hin kannattaa mennä keskuste-
lemaan ihmisten kanssa ja tapaa-
maan äänestäjiä kasvotusten tai 
voi kirjoittaa mielipidekirjoituk -
sia esimerkiksi paikallislehteen. 
Myös sosiaalista mediaa ja erilai-
sia blogialustoja kannattaa hyö-
dyntää poliittisten mielipiteiden, 
kuvien ja videoiden julkaisuka-
navana.

- Omien resurssien mukaan voi 
tietysti tehdä myös omaa mai-
nontaa eli laittaa lehtimainok-
sia, tienvarsimainoksia tai mitä 
nyt ikinä keksiikään. On olemassa 
hyvin paljon erilaisia tapoja, mi-
ten vaalikampanjaa voi tehdä, ja 
jokaisen kannattaa tietenkin teh-
dä niitä asioita, joissa itse tuntee 
olevansa vahvimmillaan, Vuoren-
pää neuvoo.

Töitä on paljon edessä

Perussuomalaisten kuntavaa-
liohjelma julkistetaan syksyl-
lä todennäköisesti loka-marras-
kuun aikana. Perussuomalaisten 
jäsenyhdistyksiä halutaan roh-
kaista siihen, että kaikki tekisi-
vät paikalliset omat ohjelmansa, 
koska Suomen kunnat ovat kes-
kenään hyvin erilaisia ja niissä 
puhututtavat erilaiset asiat. Sik-
si Vuorenpään mielestä on hyvin 
tärkeää, että jokainen paikallis-
yhdistys tekee myös oman vaa-
liohjelman niistä aiheista, jotka 
kullekin kunnalle ovat paikalli -
sesti tärkeitä.

- Kovasti tsemppiä ja jaksamista 
kaikille. Töitä on paljon edessä, 
mutta niin kuin aina, kun yhdessä 
tehdään perussuomalaisella hen-
gellä, niin varmasti hyvä tulee, 
Vuorenpää toivottaa niin perus-
suomalaisille vaaliehdokkaille, 
kenttäaktiiveille kuin vaalityön -
tekijöillekin.

TEKSTI MIKA MÄNNISTÖ
KUVAT MATTI MATIKAINEN
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